

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုကို များစွာတန်ဖိုးထား ကုလသမဂ္ဂနှင့် နီးကပ်စွာဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဟု သမ္မတပြောကြား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်ထံ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းက ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် တယ်လီဖုန်းဆက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ထမ်းဆောင်ခြင်းအတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူကြောင်းနှင့် ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကို ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းက နှစ်ပေါင်း(၅၀)ကျော်အကြာ ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းဖြင့် အရပ်သားအစိုးရတစ်ရပ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရခြင်းကို ကြိုဆိုပါကြောင်း၊ မြန်မာပြည်သူလူထုအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များအား ယုံကြည်မှုရှိသည်ကို ပြသခြင်းလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူထု၏မျှော်မှန်းချက်လည်း များပြားပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးတွင် အားလုံးပါဝင်သည့် နိုင်ငံရေး၊ ကောင်းမွန်သည့်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်စေရန် အားပေးလိုပါကြောင်း၊ အမျိုးသားပြန်လည်ပေါင်းစည်းရေး မူဝါဒများအကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ ပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြှင့်တင်ခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ မိမိနှင့် ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် မြန်မာအစိုးရအား ပံ့ပိုးကူညီမှုပေးအပ်သွားမည်ဟု အတည်ပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ထို့ပြင် မိမိအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ကြိမ်ဖန်များစွာ ရောက်ဖူးသော်လည်း မကြာတော့သောအချိန်တွင် ထပ်မံ၍

အလည်အပတ်လာရောက်ခွင့်ရရှိမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးနှင့် လာမည့်အာဆီယံအစည်းအဝေးများတွင်ဖြစ်စေ၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်ခရီးလာရောက်၍ဖြစ်စေ ဆော့လှိုင်စွာ တွေ့ဆုံခွင့်ရရှိရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် အောင်မြင်မှုများရရှိစေရန် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်ကလည်း မိမိအား ယခုကဲ့သို့ နွေးထွေးစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း ဆက်သွယ်ပြောကြားသည့်အတွက် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိန်ခေါ်မှုများအပေါ် နားလည်သဘောပေါက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားရန် ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုကို များစွာတန်ဖိုးထားပါကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂနှင့် နီးကပ်စွာ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးတိုးမြှင့်ကာကွယ်ရေးတို့ကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် နိုင်ငံတကာ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို ထိန်းသိမ်းရေး၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး စသည့် ကိစ္စရပ်များတွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝမ်ယီတို့ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

□ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု
ယခုအချိန်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးကို ကြိုဆိုနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဝမ်းသာပါကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရသည် သက်တမ်းအားဖြင့် တစ်ပတ်သာ ရှိသေးကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အချိန်တိုကာလအတွင်း လာရောက်လည်ပတ်သည့်အတွက် နှစ်နိုင်ငံကြားချစ်ကြည်ရေးကို ဖော်ဆောင်သည်ဟု ယူဆကြောင်း၊ မိမိတို့သည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အမျှ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ သာမက လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးအရပါ အရေးကြီးကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အရေးကြီးမှုကို တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း အသိအမှတ်ပြုသည်ဟု ထင်မြင်မိကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရသည် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒအရ တစ်ကမ္ဘာလုံး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း၊ တစ်ကမ္ဘာလုံး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်၊ လူသားများ၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများကလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဟု

ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုကဲ့သို့ အချိန်ကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက လာရောက်ဂုဏ်ပြုသည့်အတွက်၊ မြန်မာအစိုးရကို ဆုမွန်ကောင်းများ တောင်းပေးသည့်အတွက် မိမိအနေဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မစ္စတာဝမ်ယီက အစိုးရသစ်ပေါ်ပေါက်လာပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ နှစ်သစ်ကူးအခါသမယတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ လာရောက်လည်ပတ်ခွင့် ရခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ လာရောက်လည်ပတ်ခွင့်ရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်မိပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူလူထုအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ပြသနေပါကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို အလေးထားပါကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ဆက်လက်၍လည်း နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ မိမိတို့ နှစ်ဦးတွေ့ဆုံရာတွင်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အစိုးရအပြောင်းအလဲရှိသော်လည်း ချစ်ကြည်ရေးမူဝါဒဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးသည် ပြေလည်မှုရှိသော၊ ရေရှည်ဖြစ်သော၊ စဉ်ဆက်မပြတ်ရှိသော ချစ်ကြည်ရေး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးကိစ္စများကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူလူထု၏ မှန်ကန်သော ရွေးချယ်မှုများကို ထောက်ခံပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားရပ်ကြားစေရေး ဖြစ်စဉ်ကိုလည်း ထောက်ခံပါကြောင်း၊ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် တည်ငြိမ်မှန်ကန်သော လမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းနိုင်မည်ဟု ထင်မြင်မိပါကြောင်း။ နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးကဏ္ဍတွင် အပြန်အလှန် အထောက်အကူပြုနိုင်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆောင်ရွက်ချက်များတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာပြည်သူများ၏ လူနေမှုအခြေအနေအထား

မိမိတို့ အစိုးရသည် နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒအရ တစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း၊ တစ်ကမ္ဘာလုံး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်၊ လူသားများ၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများကလည်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဟု ယုံကြည်
လည်းကောင်း ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရှည်ကြာဆုံး မိတ်ဖက်နိုင်ငံလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ထားရှိသည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ချီးကျူးပါကြောင်း၊ ထိုသို့ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ဆက်လက်ရှည်ကြာစေရန် အတွက် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအကြား ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ သဘောတူညီချက်များလည်း ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ ဆက်ဆံရေးကိုလည်း တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍတွင်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသော မေးခွန်းများအပေါ် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝမ်ယီတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအပြီးတွင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်စဉ် (သတင်းစဉ်)

သင်္ကြန်ဆိုတာ အလံတွေ၊ တံဆိပ်တွေအောက်ကမဟုတ်...။

ဆူးငှက်

သင်္ကြန်ဆိုတာ ယဉ်ကျေးမှုရဲ့ ပြယုဂ်တစ်ခုပါ။ ဘာပဲ ပြောပြော ပုဂံခေတ်ကတည်းက ရိုးရာအစဉ်အလာအရ ရေပက်ကစားခြင်း၊ ဥပသံသီတင်း သီလစောင့်ထိန်းခြင်း၊ မိဘဆရာသမားများကို ကန်တော့ခြင်း၊ ကောင်းမှု ကုသိုလ်ပြုလုပ်ခြင်းမှသည် ခေတ်အဆက်ဆက် ဖျော်ဖြေမှုပုံစံအရ ယဉ်ကျေးစွာ သီဆိုကခုန်တီးမှုတ် ပျော်ရွှင်ကြခြင်းအမှုကို ဆောင်ရွက်လာကြတာပါ။

ဒါပေမယ့် နောက်ပိုင်းမှာ အုပ်စိုးတဲ့အစိုးရက သူ့အာဏာတည်မြဲဖို့အတွက် သင်္ကြန်ကို ဝါဒဖြန့်ချိရေးအတွက် အဓမ္မအသုံးပြုလာကြတယ်။ မ. ဆ. လ ခေတ် နှောင်းပိုင်းကာလလောက်ကစပြီး သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်တွေ၊ အလှပြယာဉ်တွေရဲ့ အပြင်အဆင်ကိုပင် အစိုးရရဲ့ ပေါ်လစီ မူဝါဒစီမံကိန်းတွေကို သရုပ်ဖော်တဲ့ ပန်းချီဒီဇိုင်းကိုပဲ အသုံးပြုစေခဲ့တယ်။ ဒါတင်မကသေးပါဘူး။ သင်္ကြန်သီချင်းတွေကိုလည်း အစိုးရမူဝါဒကို ပစ်ခတ်ထောက်ခံတဲ့ စကားလုံးတွေ၊ စာသားတွေ အကြောင်းအရာတွေ ထည့်ရတယ်။ သံချပ်ဆိုရင် အဆိုးဆုံးပါ။ အပြုသဘောဝေဖန်တာကိုပင် လက်မခံပါဘူး။ ဖြတ်ရုံတောက်ရုံမက ဖမ်းဆီးအရေးယူတာမျိုးထိ ပြုလုပ်ခဲ့တယ်။

ဒါကြောင့် မ. ဆ. လ ခေတ်ရဲ့ သင်္ကြန်သီချင်းအများစုဟာ ခေတ်ပြောင်းတော်လှန်ရေး၊ လူ့ဘောင်သစ်၊ ဆိုရှယ်လစ်၊ လောကနိဗ္ဗာန်၊ အလုပ်သမား၊ လယ်သမား၊ ရိုးပြတ်လယ်ကွင်း၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံ စတဲ့ စကားလုံးတွေနဲ့ပဲ ပြည့်နေတယ်။ မဏ္ဍပ်တွေ၊ အလှပြယာဉ်မှာလည်း ဘာထူးမှာလဲ။ သင်္ကြန်သရုပ်ထက် ကြယ် ၁၄ ပွင့်၊ ပင်နယ်၊ တူ၊ စပါးနံ့၊ စက်ရုံမီးခိုးခေါင်းတိုင်၊ လယ်ထွန်စက် စတဲ့ ရုပ်ပုံတွေပဲ ပြည့်နေတယ်။ စီမံကိန်းတစ်ခုခုနဲ့ တိုက်ဆိုင်တဲ့နှစ်ဆိုရင် အခြေခံဥပဒေတံဆိပ်၊ သန်းခေါင်စာရင်းတံဆိပ်၊ အသုံးလုံးတံဆိပ်တွေလည်း ပါရတာပေါ့။ (ဒီနေရာမှာ စကားစပ်လို့ ပြောချင်ပါသေးတယ်။ ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်ကတည်းက အလှပြယာဉ်နဲ့ သင်္ကြန်ဆင်နွှဲတဲ့ မြို့မတူရိယာအသင်းကတော့ ခေတ်အမျိုးမျိုးကို ဖြတ်သန်းခဲ့ပေမယ့် သူ့သီချင်း၊ သူ့အလှပြယာဉ်က အနုပညာတစ်ခုတည်းကိုပဲ ဖော်ဆောင် ထင်ဟပ်စေခဲ့တယ်။ တစ်မျိုးသားလုံးနဲ့ဆိုင်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးသင်္ကြန်၊ ပြည်ထောင်စုသင်္ကြန်မျိုးမှသာ သက်ဆိုင်တဲ့ သင်္ကြန်သီချင်းတစ်ပုဒ်ကို အနုပညာမြောက်စွာ ရေးစပ်သီဆိုတယ်။ သင်္ကြန်ပြိုင်ပွဲတွေမှာလည်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း မပြုလုပ်ခဲ့ပါဘူး။ အသင်းကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့သူများရဲ့ အမြော်အမြင်ကြီးမားမှုနဲ့ စောင့်ထိန်းမှုတွေပါ။)

၁၉၈၈ လူထုအရေးတော်ပုံ နောက်ပိုင်းမှာတော့ သင်္ကြန်ကို အုပ်စိုးသူရဲ့ လက်ဝါးကြီးအုပ် အပိုင်စီးမှုက အဆိုးဆုံးပါ။ မဏ္ဍပ်တစ်လုံးရဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုနဲ့ ကျင်းပမှုအစီအစဉ်အားလုံးဟာ သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်ရဲ့ ချုပ်ကိုင်မှုအောက်မှာပဲ ရှိပါတော့တယ်။ ဝါဒဖြန့်ချိမှု၊ အခွင့်အရေး၊ အခွင့်အာဏာ၊ ကိုယ်ကျိုးစီးပွား ဆိုတာတွေဟာ သင်္ကြန်ရဲ့ အမှတ်လက္ခဏာအဖြစ် ခိုင်မာစေခဲ့

တယ်။ ယဉ်ကျေးသော ရိုးရာသင်္ကြန်ရဲ့ သရုပ်သကန်တစ်ခုမှ မကျန်တော့ပါဘူး။ အထင်ကရဖြစ်တဲ့ မန္တလေးမြို့တော်ဝန်မဏ္ဍပ်မှာ သင်္ကြန်သီချင်းသစ်အများစုက “ဒို့တာဝန်အရေး ဂုဏ်” နှင့် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်သစ်ကြီး တည်ဆောက်ရေး၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊ အမျိုးသားညီလာခံ အောင်မြင်ရေး၊ လမ်းပြမြေပုံ ၇ ချက် စတာတွေ အများဆုံးပါ။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှာတော့ အခြေခံဥပဒေ အတည်ပြုရေးတွေပေါ့။ တစ်နှစ်ကများ သင်္ကြန်ကို တပ်မတော်ကြီးကို အင်အားရှိမှ... ဆိုတဲ့... သီချင်းနဲ့ဖွင့်ခဲ့တယ်။ ပြီးတော့ ကျောင်းသူလေးတွေ ကကြတာက စည်းလုံးခြင်း



အတွက် သီချင်းတစ်ပုဒ်... တဲ့။ ဒီတော့ သင်္ကြန်က သင်္ကြန်နဲ့မတူတာ နှစ် ၃၀ ကျော်ပြီ။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ပြည်သူက ရွေးကောက်တင်မြောက်လိုက်တဲ့ ပြည်သူ့အစိုးရက နိုင်ငံတော်မှာ ပေါ်ပေါက်လာပြီ။ ဒီတစ်ခါတော့ ဆုံးရှုံးခဲ့တဲ့ မန္တလေးသင်္ကြန်ရှင်သန်ထမြောက်နိုင်ပြီလို့ မန္တလေးသူ မန္တလေးသားတွေက မျှော်လင့်ဝမ်းသာကြလေရဲ့။ ဝမ်းသာမျက်ရည်လည်ကြလေရဲ့။ ကနဦးအစနစ်မို့ နဂါးမယ်လို့ ငုရွှေပါလို့ ရွှေမန်းမေလို့ ယမင်းသူဇာလို့ ဟော်နန်းသူဇာလို့ ရေနန်းဗိမာန်လို့၊ ချစ်ပန်းနွယ်လို့၊ လှသူဇာလို့... သင်္ကြန်စစ်စစ်မဏ္ဍပ်တွေ မရှိခင်စပဲကြား ရှိပြီး မြို့တော်ဝန်မဏ္ဍပ်ကြီးက “မန္တလေးမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် ဗဟိုမဏ္ဍပ်” ဆိုတဲ့ နာမည်နဲ့ ရိုးရာသင်္ကြန်သီချင်းစစ်စစ်၊

သင်္ကြန်အကစစ်စစ်တွေနဲ့ “ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ” မို့လည်တဆန်းဆန်း မျှော်လင့်နေကြတာပေါ့။ ကျွန်တော်ကလည်း သင်္ကြန်ချစ်သူပီပီ ယခုနှစ်မှစပြီး လာမယ့် သင်္ကြန်ပုံရိပ်မြင်ကွင်းတွေကို စိတ်ကူးပုံဖော်ကြည့်မိနေပါ၏။ အခုလို...။

xxxxx xxxxxx xxxxx
မန္တလေးကျေးပတ်လည်တွင် မီးရောင်စုံတို့ ထိန်ထိန် ညီးနေသည်။ ဦးထိပ်တံခါး၊ ကျော်မိုးတံခါး၊ စည်ရှင်တံခါး၊ လေးသိန်းတံခါးတို့၏ ဘုံခုနှစ်ဆင့်ပြာသာဒ်များကို မီးလုံးရောင်စုံထွန်းညှိထားသည်။ ကျန် ဘုံငါးဆင့် မိတ်တံခါးပြာသာဒ်များ၊ မြို့ထောင့်ပြာသာဒ်များ၊ ပြအိုး

မဏ္ဍပ်တိုင်းမှာ မန္တလေးသရုပ်သကန် အနုပညာအထိမ်းအမှတ် ဒီဇိုင်းတစ်ခုခုလည်းပါကြသည်။ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကုမ္ပဏီများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ၏မဏ္ဍပ်များဖြစ်ကြသော်လည်း ဌာနလုပ်ငန်းကိုသရုပ်ဖော်သော၊ ကုမ္ပဏီတံဆိပ်ကိုကြော်ငြာသော၊ ကုန်ပစ္စည်းကိုကြော်ငြာသော အနုပညာမမြောက်သည့် သင်္ကြန်နှင့်မဆိုင်သော ရုပ်ပုံ၊ စာသား၊ ဖော်ပြချက် တစ်ခုတလေမျှလည်း မပါ...။ ခေတ်ကိုထင်ဟပ်၊ ယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ထုတ်သည့် စေတနာသန်သန့် အစီအစဉ်တွေချည်း...။ ကျိုးပတ်ပတ်လည်... သည်လိုအလှပြမဏ္ဍပ်မျိုး အလုံး ၂၀ လောက်ရှိမှာပေါ့။ ဒါဆို တော်ပြီ...။

“အို... အမောင်လူသား၊ တို့မှာကြည့်စမ်း၊ အခိုင်အခိုင်ဝေသာလွင် ဝေဖြာပွင့်လန်း၊ ပန်းမျိုးတစ်ရာစုံလင် သည်အတာရေသဘင် ရောက်ပြန်လေလျှင်... အမြင်မဆန်း၊ ညစ်နွမ်းသမျှ၊ ရေစင်ပတ်ဖျန်း ရှင်လန်းစေချင်...”တဲ့...။

သင်္ကြန်သီချင်းသံက ပျံ့လွင့်နေသည်။ ကျိုးပတ်လည်၌ မြို့မ၊ သင်္ဂဟ၊ သီဂီ၊ နယဉ်၊ ဂီတလူလင်၊ ထိလာမောင်၊ တေးချစ်သူ၊ ဇွဲလူလင်၊ မိုးကေသီ... စသည်ဖြင့် မီးရောင်စုံဆင်အလှပြယာဉ်များက တစ်မဏ္ဍပ်ဝင် တစ်မဏ္ဍပ်ထွက် တီးမှုတ်ဖျော်ဖြေနေကြ၏။ ထိုအသင်းများအတွက် စရိတ်စကားအားလုံးကို စည်ပင်၊ ကုမ္ပဏီစသော အဖွဲ့အစည်းများက တာဝန်ယူကြသည်။ “ရန်ကုန်က အဆိုတော်တွေချည်း ငှားခတင် သိန်း ၄၀၀၀ လောက်ကုန်နေတာ၊ အခုအစီအစဉ်ကြောင့် သိန်း ၄၀၀၀ ဆိုရင် ဒီလို အလှပြယာဉ်မျိုး ၁၅ စီးလောက် ဖောဖောသီသုံးပြီး ထွက်နိုင်တယ်”ဟု တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက အင်တာဗျူးဖြေကြားနေတာကိုလည်း ရုပ်မြင်သံကြား၌ တွေ့လိုက်ရ၏။

ကျိုးအတွင်းလှ အလှပြပွဲကြီးမွန် ဖောင်ကြီးကလည်း လှေတော်အခြေအရံများဖြင့် တေးဂီတသံသာယာစွာ တဖြင့်ဖြင့် ရွှေလျားနေသည်။

“သည်ကမ်း၊ သည်သောင်၊ သည်တောင်၊ သည်ယာသည်ရွာ၊ သည်မြို့၊ သည်သို့၊ သည်ခလေပျော်မွေ့နှစ်ခြိုက် စရိတ်အစဉ်အလာ... သည်မြေမှာမွေး... သည်မြေသွေးပင် သည်မြေကိုလျှောက် သည်ရေသောက်လျှင် ပန်းပိတောက်တို့ ပမာတင် အပင်ချင်းယှက်၊ အခက်ချင်းယှင် တစ်ပွင့်မြေသက် တစ်ပွင့်တက် တစ်ခက်သက်ကြွေ၊ တစ်ခက်ဝေ သည်အတာ သည်ရေသဘင် အားမာန်သစ်ဝင်... ”တဲ့ မန္တလေးတယောကွန်ရှာတိုအုပ်စု၏ ငြိမ်ငြိမ်တေးသွားက ကျိုးရေပြင်၌ ရုပ်တိုက်ပြေးသွားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ ကော်လံ ၁ သို့

သင်္ကြန်အတွင်း သွေးလိုအပ်မှုအခက်အခဲမဖြစ်ပေါ်စေရန် မြတ်ပါရမီလူမှုကူညီရေးအသင်းက စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅
နေပြည်တော် ဇေယျသီရိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်တွင်တည်ရှိသော မြတ်ပါရမီလူမှုကူညီရေးအသင်းမှ အသင်းသူ အသင်းသားများ ဦးဆောင်၍ မြန်မာ့ရိုးရာနှစ်သစ်ကူးသင်္ကြန်ကာလတွင် သွေးလိုအပ်မှု အခက်အခဲမဖြစ်ပေါ်စေရန် သွေးလှူဒါန်းမှုကို ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော် ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီး သွေးလှူဘဏ်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုသွေးလှူဒါန်းမှုတွင် မြတ်ပါရမီလူမှုကူညီရေးအသင်းမှ အသင်းဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ၄၀ လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပြီး ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီး ရောဂါဗေဒဌာန အထူးကုဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာထိန်ဝင်းက သွေးလှူဒါန်းခြင်းအတွက် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပြန်လည်ပေးအပ်ကာ အရေးပေါ်သွေးလိုအပ်ပါက မည်သူမဆို မြတ်ပါရမီလူမှုကူညီရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး ဖုန်း ၀၉-၄၉၃၁၉၉၆၀ ထံသို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ်(မန်းတက္ကသိုလ်)
မိုးဆက်လက် နေပြည်တော် ဧပြီ ၅
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့တစ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် အများအားဖြင့်သာယာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးဆက်လက်ထစ်ချွန်းရွာမည်။ (မိုး/ဇလ)



လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်တို့အား ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြု



နေပြည်တော် ဧပြီ ၅

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၇ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတက အဆိုပြုတင်ပြထားသော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှစ်ဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်တို့၏ အမည်စာရင်းများကို လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံဆိုင်ရာပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏သဘောတူညီချက်ရယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်းက နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ အဆိုပြုတင်ပြထားသော လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးဖေဇင်ထွန်းနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖြစ် ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးတို့ကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်အဖြစ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်အဖြစ် ဦးမော်သန်းတို့ကိုလည်းကောင်း ကန့်ကွက်သူမရှိသဖြင့် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင်ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်

အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့တွင် လွှတ်တော်၏ သဘောတူညီမှုရယူပြီး ဥက္ကဋ္ဌအပါအဝင် အဖွဲ့ဝင် ၃၅ ဦးဖြင့် အတည်ပြု ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း။

အဆိုပါ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များအနက်မှ အဖွဲ့ဝင် လေးဦးသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၃၀ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့်အတွက် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်မှ ၎င်းတို့ ဆန္ဒအလျောက် နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းကော်မတီဝင်များမှာ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဦးစိုးရယ်နှင့် ဦးအောင်မြင်တို့ဖြစ်ကြောင်း။

ဥပဒေရေးရာနှင့်အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်မှ နုတ်ထွက်သွားသည့် နေရာတွင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂)အဖြစ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဒေါက်တာသန်းဝင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(ဟောင်း) ဦးဝင်းထိန်၊ ဝန်ထမ်းရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်(ငြိမ်း) ဦးညီထွန်းနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးစီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)ဦးဘိုဝင်းတို့ကို အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းခြင်းကို လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက က အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သုံးဦးဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်စုစုလွင်အစား ဝါးခယ်မမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဇော်သိန်းဖြင့် ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးအပ်ခြင်းကို လွှတ်တော်ကအတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၈ ရက်မြောက်နေ့ကို ဧပြီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၏ ရှေ့မှောက်တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှစ်ဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်တို့က တိသစ္စာပြုခြင်းကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပိုလန်သံရုံးယာယီတာဝန်ခံအား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပိုလန်သံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ Mr. Miroslaw Zasada အား ယနေ့မုန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

ထိုသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



ပြည်သူ့လူထုက ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို အလေးထားပြီး ပြည်သူ့သဘောဆန္ဒကို လေးစားရမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅

ပြည်သူများသည် အစိုးရကပေးသည့် သတင်းအချက်အလက်နှင့် သုံးသပ်ချက်များသာမက အများပြည်သူ၏ ထင်မြင်ချက်၊ အယူအဆများကို နားထောင်ရခြင်းဖြင့် အသိအမြင်ပြည့်ဝသည့် ပြည်သူ့လူထုဖြစ်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ထိုကဲ့သို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိတို့ လက်ထက်တွင် အစိုးရက အများပြည်သူကို တစ်ဖက်သတ်ပြောဆိုခြင်း များလည်း ဆောင်ရွက်မည်မဟုတ်ဘဲ



အများပြည်သူကို အစီရင်ခံသည့် သဘော သက်ရောက်သော အသိပေးမှုများအပြင် အများပြည်သူက အစိုးရကို ဝေဖန်ထောက်ပြပြောဆိုလိုသည်များကိုလည်း ဖော်ပြပေးရမည်ဖြစ်

ကြောင်း။ ထို့ပြင် မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဟူသည့် စကားရပ်နှင့်အညီ အပြောင်းအလဲများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရမည်

ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၏ မဆီလျော်သည့်လုပ်ရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဝေဖန်ထောက်ပြသည့်အချက်များ၊ အကြံပြုချက်များကို တင်ပြပေး

ရန် တာဝန်ရှိသကဲ့သို့ အများပြည်သူအကြားမှ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေး အသိအမြင်ကြွယ်ဝသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ မတူညီသည့်အမြင်များ၊ တူညီသည့် သဘောထားများကိုလည်း ဖော်ပြပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ အမြင်အမျိုးမျိုးဖြင့် ပိုမိုပြည့်ဝလာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့အတူ အစိုးရသစ်အနေဖြင့် ပြည်သူ့လူထုက ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကိုအလေးထားပြီး ပြည်သူ့သဘောဆန္ဒကို လေးစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ တန်းတူညီမျှခြင်း၊ တရားမျှတခြင်းဟူသည့် လောကပါလတရားထွန်းကားသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ရန် ရှေးရှုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးရုံး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနနှင့် သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းတို့မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာပါ ခင်ရတနာ၏ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၇ ရက်မြောက်နေ့ သတင်းတွင် အဆိုပါ ဥပဒေအတည်ပြုပြီးပါက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ရာထူးသက်တမ်းနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် တည်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ဟု လည်းကောင်း၊ ဓာတ်ပုံစာညွှန်းပါ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် မကြာမီ မြင်တွေ့ရဖွယ်ရှိသည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အစား နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် မကြာမီ မြင်တွေ့ရဖွယ်ရှိသည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဟု လည်းကောင်း ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန် အနှူးအညွတ်ပန်ကြားအပ်ပါသည်။ (စာတည်း)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်က အတည်ပြု

နေပြည်တော် ၈ ဧပြီ ၅
အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်မရှိ အတည်ပြုပေးပို့လာသော နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်းအား ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၈ ရက်မြောက်နေ့၌ လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ်ရယူပြီး အတည်ပြုသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ခြင်းမပြုသည့် အပိုင်း၊ အပိုင်းခွဲများအား အမျိုးသားလွှတ်တော်၏အတည်ပြုချက်အတိုင်း အတည်ပြုနိုင်ရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ် ရယူအတည်ပြုသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးချုပ် မောင်မောင်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သီဟ၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ထွန်းမြတ်ရွှေနှင့် ကျောင်းကုန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်း



တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်သီဟ



ကျောင်းကုန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းထွန်း

အပိုင်းခွဲအလိုက် ဆွေးနွေးကြသည်။ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးချုပ် မောင်မောင်က ယခု တင်သွင်းသည့် ဥပဒေကြမ်းသည် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခု ဥပဒေ ကြမ်းကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်ညီညွတ်မှုရှိအောင် လိုအပ်သော

ပြင်ဆင်သုံးသပ်မှုများကို ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုဘဲ ဥပဒေပြင်ဆင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များကို မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပြီး အတည်ပြုမှုများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ဆက်လက်ပါဝင် ဆောင်ရွက်ရန် အခက်အခဲရှိမည်ဖြစ်ပြီး မဲပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်မည်မဟုတ်ကြောင်း တင်ပြသည်။

ထို့အတူ တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သီဟကလည်း ယခုဥပဒေကြမ်းနှင့် ပတ်သက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ပါ စကားရပ်များကို စိစစ်လေ့လာသည့်အခါတွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိကြောင်း တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ကိုက်ညီသည့်စကားရပ်ကို ပြင်ဆင်ပေးရန် အဆိုပြုဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းအဆိုပြုချက်များကို

လက်ခံခြင်းမပြုဘဲ မဲခွဲဆုံးဖြတ်မည် ဆိုလျှင် တပ်မတော်သားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုကန့်ကွက်ပြီး မဲပေးခြင်းပြုလုပ် မည်မဟုတ်ကြောင်း တင်ပြသည်။

ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းထားသူများ၏ ဆွေးနွေးချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေ ကြမ်းကော်မတီက အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်များ အတိုင်း ထားရှိသင့်ကြောင်း သဘောထားမှတ်ချက်ပေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဥပဒေကြမ်း၏ ပြင်ဆင်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တစ်ပိုင်းချင်းစီအလိုက် စက်ခလုတ်နှိပ် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရာ တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင် မဲပေးခဲ့ခြင်းမရှိသော်လည်း ထောက်ခံ ဆန္ဒမဲများသည်အတွက် အမျိုးသား လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်အတိုင်း လွှတ်တော်က အတည်ပြုသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ယင်းဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံး

အား အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူရာ သဘောတူသူများသည် အတွက် အမျိုးသားလွှတ်တော်တွင် စတင်ဆွေးနွေးပြီး ပြင်ဆင်ချက်မရှိ အတည်ပြု၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာသော နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ ကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကို အမျိုးသား လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်အတိုင်း သဘောတူကြောင်း အတည်ပြု ကြေညာသည်။

ယင်းဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးအား အတည်ပြုရန် ပြည်သူ့လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာတွင် တပ်မတော် သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက မတ်တတ်ရပ် ကန့်ကွက်ခဲ့ကြ သည်။

ယင်းဥပဒေကြမ်းအား ၂၀၁၃ ခုနှစ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ ၁၉၉ နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပိုလန်နိုင်ငံ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ၈ ဧပြီ ၅
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပိုလန်နိုင်ငံ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ Mr. Miroslaw Zasada အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်နှင့်တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



ပြည်သူများ စည်ပင်သာယာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကိစ္စများကိုမြှင့်တင်ပေးမည့် ကော်မတီသုံးခု စတင်ဖွဲ့စည်း



ယနေ့အသစ်ဖွဲ့စည်းလိုက်သည့် လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီမှအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ကြီးချုပ်၊ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့နှင့်အတူ တွေ့ဆုံခြင်း

ရန်ကုန် ၈ ဧပြီ ၅
ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၂)ရက်မြောက် နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်သူများ စည်ပင်သာယာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကိစ္စများကို အကောင်းဆုံးမြှင့်တင်ပေးမည့် လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီအပါအဝင် ကော်မတီသုံးခုကို ယနေ့ လွှတ်တော်သို့တင်ပြအတည်ပြု ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်။

ယနေ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၌ ဒုတိယအကြိမ် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၂) ရက် မြောက်နေ့တွင် လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအပါအဝင် ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် စက်မှုလက်မှု ရေးရာကော်မတီ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များစိစစ်ရေး ကော်မတီတို့ကို အဖွဲ့ဝင်ဦးရေ အဖွဲ့ဝင်များ၏ အမည်

(တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ငြိမ်းချမ်းအောင် (တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)နှင့် အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ဦးညိုညို (ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၁)တို့ ပါဝင်သည်။

“လူမှုရေးစီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီကတော့ တိုင်းရင်းဆေးနဲ့ပတ်သက်တာတွေရော၊ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်တွေနဲ့ပါ၊ ရုပ်ရှင်ရုံ စတဲ့ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပြည်သူတွေ စည်ပင်သာယာရေးအပါအဝင် ကဏ္ဍနယ်ပယ်တော့ တော်တော်လေးစုံပါတယ်။ ပတ်သက်တဲ့ဆိုင်ရာဌာနတွေကိုလည်း စောင့်ကြည့်ရုံသာမဟုတ်ဘဲ တိုးတက်ဖို့ကိုလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမှာပါ” ဟု လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးညိုညို (ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်-၁)က ယနေ့ လွှတ်တော်အပြီးတွင် မီဒီယာများအား ပြောကြားသည်။

ထို့အပြင် ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် စက်မှုလက်မှုရေးရာကော်မတီတွင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးသက်ထွန်းဝင်း (ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၂)၊ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဒေါက်တာ ကျော်ဇင်ဦး (တွံတေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်-၁) ၊ ဦးအောင်မြတ်ကျော် (ဗဟန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်-၁)၊ ဒေါ်သီတာ (ခ) ဒေါ်သီတာမောင် (ရန်ကင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် -၁)၊ ဦးသန်းနိုင်ဦး အဖွဲ့ဝင် (ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် အမှတ်-၁)၊ဒေါ်မြလှဝင်း (ကျောက်တံတားမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်-၂)၊ ဦးလှတိုး (ခရမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် -၁)၊ ဗိုလ်မှူးအောင်သန်းဝင်း (တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)၊ ဗိုလ်မှူးသန်းနိုင် (တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)နှင့် ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ဦးဝေဖြိုးဟန် (အင်းစိန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် -၁) တို့ကို အတည်ပြုခဲ့သည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စိစစ်ရေးကော်မတီတွင်လည်း ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဒေါ်အေးအေးမာ (လမ်းမတော်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၁)၊ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဦးအောင်နိုင် (ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၂)၊ ဦးရွှေလှိုင် (ခ) ဦးထွန်းရင် (ဒလမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၁)၊ ဦးမောင်မောင်သန်း (ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၂)၊ ဦးသိန်းဇော် (ရန်ကင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၂)၊ ဦးအောင်နိုင်ထွန်း (သန်လျင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၂)၊ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မြင့် (အလုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်-၁)၊ ဒေါ်မိုးမိုးစုကြည် (မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်-၂)၊ ဗိုလ်မှူး ဟိန်းဇော် (တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)၊ ဗိုလ်မှူးသူရိန် (တပ်မတော် သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)တို့နှင့် အတွင်းရေးမှူး အဖြစ် ဒေါ်သစ်သစ်မြင့် (တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် -၁)တို့ကို ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်း အတည်ပြု နိုင်ခဲ့သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်တွင် ယခင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ကော်မတီခုခုအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၀ ခုတို့ကို တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်အနေဖြင့် အောင်မြင်စွာ အတည်ပြု ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ယင်းကော်မတီများမှာ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဘဏ္ဍာရေး၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေး ကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ပြည်သူ့ဝေငွေစာရင်း ကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့၏ ကတိကဝတ်၊ အာမခံချက်များနှင့် လွှတ်တော်အခွင့် အရေးကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများအရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်စိုက်ပျိုးရေး၊ ဖွေးမြူရေး၊ စွမ်းအင်၊ လျှပ်စစ်၊ သတ္တုနှင့် သစ်တောရေးရာကော်မတီနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် တရားစီရင်ရေး၊ ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့်တိုင်ကြားစာ များ၊ အသနားခံစာများ စိစစ်ရေးကော်မတီတို့ ဖြစ်သည်။

သတင်း- မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ- ဗညား(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

အမိန့်အမှတ်၊ ၂၁/၂၀၁၆

၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက် (၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၆၂ ပုဒ်မခွဲ(စ)၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ) နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဥပဒေပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မခွဲ(ဆ) တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တင်ပြလာသည့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များကို ယှဉ်တွဲဝန်ကြီးဌာနများတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်-

- (၁) ဗိုလ်မှူးကြီးတင်အောင်ထွန်း လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန
- (၂) ဦးမြင့်သောင်း စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၃) ဦးဟံထွန်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
- (၄) ဒေါ်နီလာကျော် လျှပ်စစ်စက်မှုလက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၅) ဦးမောင်မောင်စိုး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၆) ဦးနိုင်ငံလင်း လူမှုရေးဝန်ကြီးဌာန

(ပုံ) ထင်ကျော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

မြို့တော်ဝန်များအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

အမိန့်အမှတ်၊ ၂၂/၂၀၁၆

၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက် (၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်)

မြို့တော်ဝန်များအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၆၂ ပုဒ်မခွဲ(စ)၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ) နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၇၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ အောက်ပါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ ကို ယှဉ်တွဲဖော်ပြပါ မြို့တော်ဝန်များအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်-

- (၁) ဦးမောင်မောင်စိုး ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၂) ဒေါက်တာရဲလွင် မန္တလေးမြို့တော်ဝန် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန

(ပုံ) ထင်ကျော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ကျုံးပတ်ပတ်လည် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုသင်္ကြန်ကား မန္တလေးသင်္ကြန်သည်ကို အပီပြင်ဆုံးဖြင့် ညချမ်းအချိန် အခါ တန်ခူးလပြည့်လရောင်အောက်မှာ အလှသင်္ကြန်၊ အကသင်္ကြန်၊ ဝိတသင်္ကြန်ကို ထင်ဟပ်ပြနေ၏။ သင်္ကြန် မတိုင်မီ အောက်တိုဘာလလောက်ကတည်းက ရုပ်မြင် သံကြားမှ ဇာတ်လမ်းတွဲအစီအစဉ် မြန်မာယဉ်ကျေးမှု သင်္ကြန်သရုပ်သဏ္ဍာန်ကို တင်ဆက်ပြသနေမှုကြောင့် တစ်နိုင်လုံးသာမက ကမ္ဘာကပါ ဒီနှစ်မန္တလေးသင်္ကြန် ကို စိတ်ဝင်စားကြ...။ စိမ်းစိုစည်ကားသော မန္တလေး ကန်တော်ကြီးမှာလည်း နေ့ခင်း၌ ရေပူပူများများက မင်းသား မင်းသမီးများ၊ အဆိုတော်များ၊ တီးဝိုင်းများဖြင့်

ရေပက်ကာ အော်ဟစ်မြူးထူး ကခုန်ကြဆဲ...။ ရေပက်မဏ္ဍပ် အားလုံးလိုလိုကတော့... ကြော်ငြာ ဝီရိယဆိုင်ဆိုင်ဘုတ်များဖြင့် ဝေဆာလို့...။ နေ့ခင်း၌ ကန်တော်ကြီးတွင် ခေတ်ပေါ်ကြော်ငြာ သင်္ကြန်ကိုခံစားပြီး ညပိုင်းကျုံးပတ်လည်၌ မန္တလေး သင်္ကြန် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု သရုပ်သဏ္ဍာန်ကို လွှမ်းဆွတ် ကြည့်ရှုစွာ ခံစားကြရတော့ သမိုင်းကြောင်းနှင့် အမွေ အနှစ်ကို မျိုးဆက်သစ်များအား မျက်ဝါးထင်ထင် ပြသနိုင်ခဲ့၍ လူကြီးတွေကိုယ်နှိုက်က ဝမ်းသာ မျက်ရည်...။ ကျုံးအတွင်းမှ မီးရှူးမီးပန်းရောင်စုံတို့ ဖြာထွက် သွားသည်။ “၁၇၇၈ ခုနှစ် မန္တလေး ၁၅၅ နှစ်မြောက် သင်္ကြန်”ဟူသော စာသားများ ကောင်းကင်ယံတွင်

လင်းလက်သွားသည်။ ပြီးတော့ ဖြည်းဖြည်းချင်း လျောက်ကွယ်...။
.....
xxxxx xxxxxx xxxxxx
ကျွန်တော့် စိတ်ကူးအိပ်မက်က ဖျတ်ခနဲ နိုးသွား သည်။ အိပ်မက်က နိုးနိုးချင်း... အင်း...။ ကြားရတဲ့ ကနဦးသတင်းအရတော့ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်မှာ အရင်က အစိမ်း ရောင်လွမ်းတဲ့ မဏ္ဍပ်ကို ဦးဆောင်ပြီး အနုပညာဖန်တီး သူတွေကပဲ စိမ်းစိမ်းရွှင်ရွှင်အနုပညာတွေ နှစ်ပေါင်းဆယ်ချီ ဖန်တီးခဲ့ကြရာက နေ့ချင်းညချင်း“ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ” မို့ အခုတော့ ရဲရဲနီလိုက်ပြန်ပြီတဲ့။ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံချင်း၊ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနိုင်ငံချင်း၊ ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ နိုင်း

ချင်း၊ ခွပ်ခေါင်းနိုင်ငံချင်း၊ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ နိုင်းချင်း၊ ဒါမျှမက “ပြည်တော်ပြန်မယ်ထွေး နန်းတက်မှအေး” ထိအောင် ရဲရဲတောက်လို့ကြည့်မှ ဆိုလား...။ ဒီလိုဆိုရင်ဖြင့် ယခင် မန္တလေးမြို့တော်ဝန် သင်္ကြန် မဏ္ဍပ်၊ ယခု နာမည်ပြောင်း “မြို့တော်မဏ္ဍပ်” ကြီးရဲ့ ဒီနှစ် သင်္ကြန်အစီအစဉ်တွေကိုတော့ အစစအရာရာ အမြော်အမြင်ကြီးပြီး ဂုဏ်ဖော်ကြားဝါမြောက်ပင့်မှုကို ဘယ်တုန်းကမှ မလိုလားခဲ့တဲ့ လူထုခေါင်းဆောင်ကို ဂုဏ်တက်စေမှာလား၊ မျက်နှာပူစေမှာလားဆိုတာ သတိ ထားကြရပါမယ်။ အခုဟာ “အဘခေတ်”မှ မဟုတ်တာ...။ မြောက်ပင့်စရာ၊ ဖားစရာမှ မလိုတော့တာ...။ သင်္ကြန် စစ်စစ်ကိုပဲ လိုချင်ကြတဲ့ဥစ္စာ...။

ရေနီး-ကညင်အိုင်-တံတားကြီးကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ဖောက်လုပ်

ရေတာရှည် ဧပြီ ၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆွာမင်းလမ်း ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ရေနီး၊ ကညင်အိုင်၊ တံတားကြီး ကျေးရွာသုံးရွာကို ဆက်သွယ်ထားသည့်လမ်းကို ဧပြီ ၄ ရက်မှစ၍ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ဖောက်လုပ်ပြုပြင်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါကျေးရွာသုံးရွာမှာ ဖိုခနောက်ဆိုင်ပုံစံ တည်ရှိ ကာ ဆွာမြို့သို့သွားရာ၌ ရေနီးဆွာချောင်း အခမဲ့ကွန်ကရစ် တံတားမှတစ်ဆင့် သွားရောက်ကြရသည့်အတွက် ရာသီ မရွေး သွားလာနိုင်ပြီး မော်တော်ယာဉ်များပါ ဝင်ရောက် နိုင်ရန် လမ်းသားချဲ့ထွင်ကာ မြေသားဖျံခြင်း၊ ကျောက်မှုန့်

များ ထပ်ဆောင်းခင်းခြင်းတို့ကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ “ခုလိုလမ်းဖောက်လုပ်လိုက်တဲ့အတွက် ကျန်းမာရေး အရ အရေးအကြောင်းဆို ကားဝင်လို့ရပြီး ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းကို အမြန်ဆုံးပို့ပေးနိုင်မယ်။ နောက်ပြီးကျေးရွာ တွေမှာ မီးဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လာရင် မီးသတ်ယာဉ် တွေ ဝင်နိုင်အောင်လို့ ကျွန်တော်တို့ ဒေသတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျေးရွာတွေ စုပေါင်းတိုင်ပင်ပြီးမှ အိမ်ထောင်စုအလိုက် ထည့်ဝင်ငွေရယ်၊ အလှူခံလို့ရတဲ့ငွေတွေနဲ့ ဖောက်လုပ်တာ ပါ” ဟု ကညင်အိုင်ကျေးရွာ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)

လွှတ်တော်၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး



နေပြည်တော် ဧပြီ ၅
ဒုတိယအကြိမ်မြောက်ကျင်းပလျက်ရှိသည့် လွှတ်တော်အသီးသီးတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လွှတ်တော်တွင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဝန်ထမ်းများ၏ ကျန်းမာရေးအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆေးပေးခန်းများ၌ အရေးပေါ်လူနာရှိလာခဲ့လျှင် အရေးပေါ်ကုသနိုင်ရေးအတွက် နှလုံးနှိုးစက်နှင့် အသက်ကယ်စက်များထားရှိကြောင်း သိရသည်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အတွက် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် အသီးသီးတွင် ဆေးပေးခန်းများထားရှိ ပေးရာ နေ့စဉ်ဆေးခန်းတစ်ခု၌ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၄ ဦးခန့် လာရောက်ပြသကြကြောင်း၊ ရန်ကုန် ဆေးရုံကြီးမှ လာရောက်တာဝန်ထမ်း ဆောင်သည့် အထွေထွေရောဂါကု သမားတော် ဒေါက်တာ နှင်းဝတ် ရည်ဦးထံမှ သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ၎င်းက “ပထမ အကြိမ် လွှတ်တော်မှာတော့ တာဝန် မကျဘူး။ ဒီလွှတ်တော်မှာမှ ပထမဆုံး တာဝန်ကျတာဖြစ်ပါတယ်။ များသော အားဖြင့်ကတော့ ဆီးချိုရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါတို့ နောက်တစ်ခုက ရာသီအကူးအပြောင်းကာလဖြစ်တတ် တဲ့ နှာစေး၊ ချောင်းဆိုး၊ ဖျားနာတာ လောက်ပဲ ရှိပါတယ်။ ဆရာမတို့က ပြင်ပလူနာဌာနအနေနဲ့ ဆောင်ရွက် ပေးတာဖြစ်တဲ့အတွက် အကြီးစား ရောဂါကုသမှုအနေနဲ့တော့ ဆောင် ရွက်မသွားသေးပါဘူး။ နာတာရှည် ရောဂါရှင်တွေ ရှိလာခဲ့ရင်တော့ နေပြည်တော် ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံ ကြီးကို ပို့ပေးပါတယ်။ “ဒီမှာက သောက်ဆေးပဲပေးနိုင် တယ်။ အရေးပေါ် အခြေအနေ အတွက်ကတော့ နှလုံးနှိုးစက်တို့ အသက်ကယ်စက်တို့ အကုန်အပြည့် အစုံ ရှိပါတယ်။ သွေးစစ်ဖို့၊ ဓာတ်မှန် ရိုက်ဖို့ လိုအပ်လာရင်တော့ နေပြည်တော်ကို ပို့ပေးပါတယ်။ အခု လောလောဆယ်အထိတော့ အရေး ပေါ်လူနာမရှိသေးပါဘူး” ဟု ပြော သည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုး သားလွှတ်တော်တို့တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာဝန် များမှာ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၊ မန္တလေး ဆေးရုံကြီး၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များ နှင့် မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံမှ ဆရာဝန် များက နှစ်ပတ်လျှင် တစ်ဦးနှုန်းဖြင့် အလှည့်ကျဆေးကုသမှုပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-သိမ်သိမ်စိုး (မြန်မာ့အလင်း) ဓာတ်ပုံ-ကိုကိုနေ



ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅
ထူးခြားသည့်နေ့အပူချိန်များမှာ ဘော်လခဲမြို့တွင် ၄၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ ရမည်းသင်းမြို့၊ အောင်လံမြို့၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ တောင်ငူမြို့နှင့် ဟင်္သာတ မြို့တို့ တွင် ၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီတို့ ဖြစ်ကြသည်။ (မိုး/ဇလ)

ဟယ်လင်ကလတ်ကို ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ရာထူးအတွက် နယူးဇီလန် အဆိုပြု



ဝယ်လင်တန် ဧပြီ ၅

နယူးဇီလန်အစိုးရသည် ယခင် ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဟယ်လင်ကလတ် ကို ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် နေရာအတွက် အဆိုပြုခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ဂျွန်ကီးက အင်္ဂါနေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။

အသက် ၆၆ နှစ် ရှိပြီဖြစ်သော ကလတ်သည် ၁၉၉၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၈ ခုနှစ်အထိ ဗဟိုလက်ဝဲအလုပ်သမား ပါတီတွင် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဧပြီမှ စ၍ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် တွင် ပထမဆုံး အမျိုးသမီးစီမံအုပ်ချုပ် သူတစ်ဦး ဖြစ်လာခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ကလတ်သည် လုပ်ငန်းအတွက် အထောက်အကူ ဖြစ်စေသော အတွေ့အကြုံများနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများ ပေါင်းစပ်ထား သော အရည်အချင်းလည်းရှိကြောင်း ကီးက ပြောခဲ့သည်။ ကလတ်တွင် အခြားသူများအတွက် ခက်ခဲသော နိုင်ငံတကာကိစ္စရပ်များ၌ ဖြေရှင်း နိုင်သော အတွေ့အကြုံများစွာရှိ သည်။ နားထောင်မှုစွမ်းရည်မြင့်မား ပြီး ဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်သူ တစ်ယောက်လည်းဖြစ်သည်ဟု ပြော ခဲ့သည်။

ယခုလက်ရှိ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းသည်

လာမည့်ဒီဇင်ဘာလတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်မှု သက်တမ်းကုန်ဆုံး မည် ဖြစ်သည်။ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံ ရေးကောင်စီ၏ ထောက်ခံမှုဖြင့် ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံတွင် အတွင်း ရေးမှူးချုပ်အသစ်ကို ရွေးချယ် ခန့်အပ်ရမည်ဖြစ်သည်။

နယူးဇီလန်အနေဖြင့် ယခု လက်ရှိလုံခြုံရေးကောင်စီတွင် ယာယီ တာဝန်ယူနေရပြီး အဖွဲ့အစည်း အတွင်း ပိုမိုပွင့်လင်းမှုရရှိစေရန် လိုအပ်ကြောင်း နယူးဇီလန်အစိုးရ အနေဖြင့် တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

သြစတြေးလျနိုင်ငံ ကွင်းစလန်း၌ အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေသစ်ပြဋ္ဌာန်း

ဆစ်ဒနီ ဧပြီ ၅ ကွင်းစလန်းပြည်နယ် အစိုးရသည် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကို ရဲများ ကိုင်တွယ် ဖြေရှင်းရာတွင်လည်း ကောင်း၊ ပြည်သူ့အရေးပေါ် ကိစ္စ များဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း လွယ်ကူစေရေးအတွက် ဥပဒေသစ် တစ်ရပ် ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ ကွင်းစလန်းပြည်နယ်

ဝန်ကြီးချုပ်က အယ်ဒိုင်ဒါနှင့်အိုင် အက်စ်ကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်အုပ်စု များသည် အထူးသဖြင့် အနောက် နိုင်ငံများမှ ပြည်သူများကို ပစ်မှတ် ထား၍ မကြာခဏတိုက်ခိုက်လေ့ ရှိကြောင်း၊ ၎င်းတို့အစိုးရအတွက် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးသည် အဓိက ဦးစားပေးလုပ်ငန်းဖြစ်

ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ယခုပြဋ္ဌာန်းရန် ဆောင်ရွက်နေ သည့် ဥပဒေသည် အကြမ်းဖက်မှုများ ကို ကာကွယ်ရာ၌ ထိရောက်မည့် ဥပဒေဖြစ်ကြောင်း၊ ကွင်းစလန်း ပြည်နယ်ကို ဘေးကင်းလုံခြုံအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ကွင်းစလန်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့

အကြီးအကဲက ပြည်သူ့အရေးပေါ် ကိစ္စများဆောင်ရွက်ရာ၌ ရဲများ ရရှိရန်လိုအပ်သည် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ကို အဆိုပါဥပဒေက ခွင့်ပြုပေးထား ၍ ပြည်သူ့အရေးကိစ္စများကို လျင်မြန်လွယ်ကူစွာ ဆောင်ရွက်နိုင် တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ အဆိုပါဥပဒေသည် လူ့အခွင့် အရေးကိုလည်း ထိခိုက်ခြင်းမရှိဘဲ ကွင်းစလန်းပြည်နယ်၏ လုံခြုံရေး ကို အပြည့်အဝဆောင်ရွက်သွားနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိ



ဟန့်ရှင်း ဧပြီ ၅

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်္ဂါနေ့က သတင်းထုတ်ပြန် ဖော်ပြချက်တွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ပထမဆုံး ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရမှု နှစ်ခုရှိကြောင်း၊ ၎င်းတို့မှာ နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ခန့်ဟွာပြည်နယ်နှင့် ဟိုချီမင်း မြို့တို့တွင်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

အသက် ၆၄ နှစ်ရှိ ပထမဆုံး အမျိုးသမီးလူနာမှာ ခန့်ဟွာနာထရန်မြို့ တွင်နေထိုင်သူဖြစ်ကြောင်း အင်္ဂါနေ့က ပြုလုပ်ခဲ့သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောခဲ့သည်။ ၎င်းသည် အဖျားရောဂါကို မတ်လ ၂၆ရက်ကစတင်ခံစားခဲ့ရပြီး ခေါင်းကိုက်ခြင်း၊ ခြေထောက်နှစ်ဖက်တွင် အဖုအပိမ့်များထွက်လာခြင်းတို့ဖြစ်ပွားပြီး မျက်လုံးများ နီရဲမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ နှစ်ရက်ကြာ အိမ်တွင်ကုသပြီး ကောင်းမွန်သောအခြေအနေမရှိသော ကြောင့် ခန့်ဟွာဆေးရုံ အပူပိုင်းရောဂါများဌာနသို့ တင်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မတ် ၃၁ ရက်တွင်ရရှိသော ဆေးစစ်ဆေးမှုအဖြေက ၎င်းတွင် ရောဂါ ရှိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့နောက် ထပ်မံစစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရန် ဟန့်ရှင်း အခြေစိုက်အမျိုးသားကျန်းမာရေးနှင့် ရောဂါဗေဒဌာနသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။ ထပ်မံစစ်ဆေးမှုရလဒ်အရ ၎င်းအမျိုးသမီးတွင် ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ရှိကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်။ အခြား အသက် ၃၃နှစ်ရှိ ဟိုချီမင်းတောင်ပိုင်း တွင် နေထိုင်သော အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည်လည်း မတ် ၂၉ ရက်က ဖျားနာခဲ့မှုကြောင့် ဆေးစစ်ဆေးကုသမှုခံယူရာနောက်ပိုင်းတွင် ဇီကာပိုင်းရပ်စ် ရောဂါရှိကြောင်း သိခဲ့ရသည်။

ဗီယက်နမ်က ပြန်လာသော လူတစ်ဦးတွင် ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုး တွေ့ရှိခဲ့သည်ဟု သြစတြေးလျနိုင်ငံက အတည်ပြုခဲ့သည်ကို ကမ္ဘာ့ကျန်းမာ ရေးအဖွဲ့က ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ရောဂါဆိုင်ရာ တပ်လှန့်ဆော် မှုများကို ဗီယက်နမ်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

လက်နက်ပြစ်မှုဖြင့် ပမ်းခံရသောကလေးများအား စာရင်းပြုစု

မဲလ်ဘုန်း ဧပြီ ၅

လက်နက်နှင့်ပေါက်ကွဲစေတတ်သော ပြစ်မှုများနှင့်စွဲချက်တင်ထားသော သြစတြေးလျကလေးသူငယ်အရေအတွက်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် စာရင်း ပြုစုခဲ့သည်။

ဗစ်တိုးရီးယားရာဇဝတ်မှု ကိန်းဂဏန်းဆိုင်ရာအေဂျင်စီ (CSA)က အသက် ၁၀ နှစ်နှင့် ၁၄ နှစ်အကြားရှိ ကလေးငယ် ၁၁၆ ဦးကို လက်နက် ဆိုင်ရာပြစ်မှုဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဖမ်းဆီးထားကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ ၎င်းအပြင် ဆယ်ကျော်သက်အရွယ် ၇၆၈ ဦးတို့ကိုလည်း အလားတူပြစ်မှု မျိုးဖြင့် ဖမ်းဆီးထားကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာအရာရှိ ဂျွန်ပီဆူတိုက ကလေးသူငယ်များအနေဖြင့် ဓား၊ သေနတ်၊ ပေါက်ကွဲစေ တတ်သော လက်နက်များ သယ်ဆောင်လာခြင်းကဲ့သို့သော စွန့်စားမှုများ နှင့်ပတ်သက်ပြီး အသိပညာပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

မြောက်ကိုရီးယား ပလူတိုနီယံထုတ်လုပ်သောနေရာမှ မီးခိုးများထွက်လာသည်ဟု အမေရိကန်ပြော

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၅ မြောက်ကိုရီးယား၏ ပလူတိုနီယံထုတ်လုပ်သော နေရာမှ မီးခိုးများထွက်လာကြောင်းကို မကြာ သေးမီက ဖမ်းယူရရှိခဲ့သော ပြိုဟုတ်ပုံရိပ်က ပြသခဲ့ကြောင်း အမေရိကန် သုတေသနပညာရှင် များကပြောခဲ့သည်။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး သံသယများကြီးထွားလာကြောင်း သိရသည်။ ဂျွန်ဟော့ကင်းတက္ကသိုလ်ရှိ အမေရိကန်- ကိုရီးယားအင်စတီကျုက တနင်္လာနေ့တွင် ၎င်း၏ ဝက်ဆိုက်ပေါ်တွင် ဓာတ်ပုံတစ်ပုံလွှင့်တင်ခဲ့သည်။

မတ်လ ၁၂ ရက်နေ့ နေ့စွဲပါ ယင်းဓာတ်ပုံတွင် ညွန်ပြန် နျူကလီးယားအဆောက်အအုံနေရာ ၏မီးခိုးခေါင်းတိုင်မှ မီးခိုးများထွက်လာသည်ကို ပြသခဲ့သည်ဟု သုတေသနပညာရှင်များက ပြောခဲ့ သည်။ ထိုသို့မီးခိုးများထွက်လာခြင်းက ယင်းစက်ရုံ တွင်ပလူတိုနီယံထပ်မံပြောင်းလဲထုတ်လုပ်နေခြင်း သို့မဟုတ် အနာဂတ်တွင် ထုတ်လုပ်ရန်ပြင်ဆင်နေ ခြင်းလားဆိုသည်ကို သေချာစွာမသိရသေးကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များက ပြောခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားသည် ရက်သတ္တပတ် အတော်ကြာ သို့မဟုတ် လအတော်ကြာထုတ်လုပ် နေပုံရှိသည်ဟု အမေရိကန်အမျိုးသားစုံစမ်း ထောက်လှမ်းရေး ညွှန်ကြားရေးမှူး၏ ဖေဖော် ဝါရီလကဖော်ပြချက်ကို ၎င်းသုတေသနပညာရှင် များက ကိုးကားခဲ့သည်။ ညွှန်ပြန်အဆောက်အအုံနေရာတွင် ပုံမှန် အတိုင်းလည်ပတ်မှုများ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်နေပြီ ဖြစ်ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယားက ပြောခဲ့သည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ပေကျင်းမြို့ရှိ လမ်းမများပေါ်တွင် လျှပ်စစ်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းမှု ပိတ်ပင်မည်

ဟန်ဂေရီနိုင်ငံရှိ နို့ထွက်ပစ္စည်း များ ထုတ်လုပ် သော လယ် သမားများသည် နို့ထွက်ပစ္စည်း များ ဈေးနှုန်း ကျဆင်းခြင်းကို ကန့်ကွက်ရန်နှင့် သင့်တင့် မျှတ သော ဈေးနှုန်း ပြန်လည် ရရှိစေ ရေး ဘူဒါပတ် မြို့လမ်းမပေါ်၌ ၎င်းတို့၏ နွား များကို ယူဆောင် ကာ ဆန္ဒပြစဉ်။ (ဆင်ဟွာ)



ပေကျင်း ဧပြီ ၅ ပေကျင်းမြို့ရှိလမ်း ၁၀လမ်းတွင် လျှပ်စစ်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းခွင့်ကို လာမည့်သီတင်းပတ်မှစတင်၍ ပိတ်ပင်တော့မည်ဖြစ် သည်။ ယာဉ်သွားယာဉ်လာများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်ပွားမှုများလျော့ချရေးတို့အတွက် ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ယာဉ်ထိန်းရဲအဖွဲ့က အင်္ဂါနေ့တွင် ပြောသည်။ ပေကျင်းယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဗျူရိုက အဆိုပါလမ်း ၁၀လမ်းမှာ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု မကြာခဏဖြစ်ပွားလေ့ရှိပြီး ယာဉ်တိုက်မှုနှုန်းလည်းမြင့်မား သည့်အပြင် အချို့လျှပ်စစ်ဆိုင်ကယ်များမှာလည်း လိုင်စင်မရှိသည့်အတွက် ယခုလိုပိတ်ပင်ရန် ဆုံးဖြတ်ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ ပေကျင်းမြို့၌ လျှပ်စစ်ဆိုင်ကယ် လေးသန်းဝန်းကျင်ရှိပြီး ယင်းတို့အထဲမှ အချို့မှာ လျှပ်စစ် ဆိုင်ကယ်ထက် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များဖြစ်ကြသည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ်အတွင်း လျှပ်စစ်ဆိုင်ကယ်ကြောင့် ယာဉ်တိုက်မှု ၃၁၄၀၄ မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၁၁၃ ဦး သေဆုံးကာ ၂၁၄၂၃ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ရှိ ညောင်ရွှေမြို့သည် အင်းတိုင်းရင်းသားအများစုနှင့် ရှမ်း၊ ပအိုဝ်း၊ ဗမာလူမျိုးများ စုစည်းနေထိုင်ရာ တောင်ပေါ်မြို့ဖြစ်ပြီး အင်းလေးကန်နှင့် ဆက်စပ်တည်ရှိနေသော်လည်း နွေအခါတွင် ရေခမ်းခြောက်သည့် ပြဿနာကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိပါသည်။ “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း” မှ ညောင်ရွှေမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ခေတ်မီရေတွင်းတူးစက်ကြီးဖြင့် တူးဖော်လှူဒါန်းပေးမှုကြောင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသသည့် ရဟန်းသံဃာများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် သောက်သုံးရေအခက်အခဲအား ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါ၍ အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ဂုဏ်ယူဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မြို့မိမြို့ဖများနှင့် မြို့သူမြို့သားများ
ညောင်ရွှေမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)

အထူးကျေးဇူးတင်လွှာ

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ပင်းတယမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဓနနှင့်တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနေထိုင်ရာ သစ်အယ်ပင်ကျေးရွာသည် မိုးရေကိုသာ ခံယူသုံးစွဲနေရသဖြင့် သောက်သုံးရေရှားပါးသည့် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း” မှ စက်ရေတွင်းကြီးတူးဖော်ပေးပြီး ဒေသခံပြည်သူများ၏ လိုအပ်မှုကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည့်အတွက် အထူးပင် ကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိပါကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့နှင့်
ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ

ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ခြင်း

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ နမ့်စန်မြို့သည် ရှမ်း၊ ယင်း၊ ဗမာလူမျိုးများ စုစည်းနေထိုင်ရာ တောင်ပေါ်ဒေသမြို့ဖြစ်ပြီး သောက်သုံးရေရှားပါးသည့် အခက်အခဲကိုလည်း ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါသည်။ ယခုအခါ မြို့ပေါ်ရှိရပ်ကွက်(၅)ခုတွင် တစ်ရပ်ကွက်လျှင် စက်ရေတွင်း(၁)တွင်းနှုန်းဖြင့် အောင်မြင်စွာ တူးဖော်လှူဒါန်းပေးသည့် “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း” အား နမ့်စန်မြို့သူမြို့သား၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများမှ အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မြို့မိမြို့ဖများနှင့် မြို့သူမြို့သားများ
နမ့်စန်မြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)

ကျေးဇူးတင်လွှာ

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ နောင်တရားမြို့နယ်အတွင်းရှိ လွယ်ဗောင်းကျောင်းနားကျေးရွာအပါအဝင် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများသည် စိမ့်စမ်းရေထွက်ကိုသာ အားကိုးနေရပြီး နွေအခါတွင် မြေသားရေကန်များမှလည်း ရေခမ်းခြောက်သွားသဖြင့် သောက်သုံးရေ အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း” မှ မေတ္တာ၊ စေတနာရှေ့ထားပြီး စက်ရေတွင်းကြီးများ တူးဖော်လှူဒါန်းပေးမှုကြောင့် သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေရရှိပြီး ပအိုဝ်းအမျိုးသားလေ့ထုံးတမ်းအရ နွေအခါတွင်သာ ကျင်းပလေ့ရှိသည့် အလှူအတန်း၊ ပွဲလမ်းသဘင်များအတွက်ပါ အဆင်ပြေသွားပါကြောင်းနှင့် အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ဆရာတော်နှင့်ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများ
လွယ်ဗောင်းကျောင်းနားကျေးရွာ၊ နောင်တရားမြို့နယ်

လေနာရောဂါ သတိပြုစရာ

ကြည်လင်မြင့်(မုဒြာ)

လေထိုးလေအောင် လေနာရောဂါသည် အလွန်ကြောက်စရာကောင်းသည်။ စာရေးသူငယ်စဉ်က အိမ်နီးချင်းဖြစ်သည့် ဦးလေးအရွယ် အသက် ၅၀ ခန့် လူကြီးတစ်ဦး လေထိုးလေအောင်ဖြစ်သည်။ ညအချိန် မတော်ဖြစ်သဖြင့် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ဆေးခန်းနှစ်ခန်းမှာ ပိတ်သွားပြီဖြစ်သည်။ အချို့ဆေးခန်းတွင် ဆရာဝန်က အချိန်ပိုင်းနှင့်လာထိုင်ပြီး ညအချိန်တွင် ပိတ်သွားပြီ ဖြစ်သည်။



ထိုလေနာသူကို ဆေးရုံသို့ပို့သည်။ ဆေးရုံတွင်လည်း ဆရာဝန်ကြီးများမရှိပေ။ လက်ထောက်ဆရာဝန်နှင့် သူနာပြုများက လူနာအခြေအနေကို စောင့်ကြည့်ရမည် ဟုဆိုကာ စကြိုလမ်းပေါ်ရှိ တန်းလျားတစ်ခုပေါ်တွင် ခေတ္တလှဲခိုင်းထားသည်။ လူနာသည် ချွေးစေးများပြန် လာပြီး နောက်တစ်နာရီခန့်အကြာတွင် အနာသက်သာ သွားသည်။ ဘာဆေးမျှမသောက်ရဘဲ ဆေးရုံမှပြန်လာ ခဲ့ရသည်။

ဦးဘသင်၏ 'ရွတ်တော်မူဆေးအဘိဓာန်ကျမ်း'တွင် တွေ့ရသည်မှာ-

လူတို့စားသောက်သော အာဟာရတို့သည် ကျင်ကြီး ဖြစ်ပြီး အချိန်မှန်မစွန့်ရလျှင် အူအတွင်း၌ ရက်ကြာကိန်း အောင်းနေရသောအခါ တေဇောဓာတ်အနီးအနိန် ကြောင့် ထိုကျင်ကြီးသည် မီးဖြင့်ကင်သောအသားတစ်ကဲ့ သို့ အရည်ပျစ်ပြီး တဖြည်းဖြည်းတင်းမာ၍ စမြင်းဖြစ်၏။ ထိုစမြင်းသည် အူအတွင်း၌ ခွါရပေါက်၌ ဆိုပိတ်နေသော အခါ အူအတွင်း၌ သွားလာစွန့်ဆန်နေသော (အန္တာ နူသယ)ခေါ်သော လေလည်း သွားလာနိုင်ထုတ်ခြင်း မပြုရဘဲ အူအတွင်း၌သာ တောင့်တိတ်စွာနန်းများကို ဖမ်းဆီး၍ လှောင်အိမ်အတွင်း၌ လှောင်ထားသောအခါ ထွက်ပေါက်ရှာသောအားဖြင့် တိုးဝှေ့သကဲ့သို့ ထို အချုပ်အနှောင်ခံရသော လေသည်လည်း ထွက်ပေါက် မရသဖြင့် တိုးဝှေ့သောအခါ နာခြင်း၊ အောင့်ခြင်း ဖြစ်ရသည်။ ထိုသို့နာသည်ကို လေနာ၊ အောင့်နာဟု ဆိုသည်။ ရင်ဘတ်ဆီသို့ တိုးဝှေ့သောအခါ ရင်ဘတ် နာဟု ဆို၏။ ဘေးသို့တိုးဝှေ့သောအခါ အဆုတ်သည် ဖောင်းပွလာသဖြင့် အသက်ရှူကျပ်၏။ ထိုသို့ဖြစ် သောရောဂါကို 'ဘေးထိုးရင်ကျပ်'ဟု ဆိုသည်။

လေနာ၊ အောင့်နာ၊ ရင်ဘတ်နာ၊ ဘေးထိုးရင်ကျပ် ဟူသော ရောဂါမျိုးတို့သည် လေ၏အစွမ်းချည်း ဖြစ် သည်။ ထိုလေချုပ်သောသူတို့၌ များသောအားဖြင့်

ဝမ်းကြောတင်းခြင်း၊ ဝမ်းချုပ်ခြင်းတို့ ဖြစ်တတ်၏။ လေဆေး တစ်နည်း-

- ၁။ ကျောက်ချဉ် - ၁ ကျပ်သား
- ၂။ ဆားခါး - ၂ ကျပ်သား
- ၃။ ဇေက်သာ - ၂ ကျပ်သား

ဤသုံးပါးကို အမှုန့်ပြု၍ ရှောက်ရည်နှစ်ကျပ်သားနှင့် ရော၊ ဆေးငါးခွက်စာဖြစ်၏။ (လေနာဖြစ်ပုံ အကြောင်း နှင့် ကုထုံးကိုပြခြင်းမှ)

လေနာရောဂါဖြစ်သူတို့သည် အစားများ၍ဖြစ်သည်ဟု အစဉ်အမြဲမှတ်ယူ၍မရပေ။ အစားအသောက်မများဘဲ ရုတ်တရက်ထပြစ်သော လေနာရှိသည်။ ကံကြောင့် ဖြစ်သော လေနာဟု ခေါ်ဆိုနိုင်သည်။ အစာအိမ်လေနာ ဖြစ်သူ အတော်များများသည် စိတ်ပူပန်သောကများ သူများဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။ စိတ်တိုင်းမကျ စိတ်မောရသောသူများတွင်ဖြစ်သည့် လေနာရောဂါသည် စိတ်ကြောင့်ဖြစ်သည်။

ဥတုကြောင့်ဖြစ်သော လေနာရောဂါမှာ မိုးတွင်းအခါ ရေစိုတစ်ပိုင်းဖြင့်သွားလာရင်း ခြေအေးဝမ်းရောင် ဖြစ် ရာမှ စသည်။ ခြေထောက်ရေစိုခြင်းကြောင့် လေနာ ရောဂါ ရုတ်တရက်ဖြစ်နိုင်သည်။ ခြေထောက်ရေစိုနှင့် အပြင်မှပြန်လာလျှင် ဒူးအထက်မှအောက်သို့ ရေ လောင်း၍ ခြေဆေး၊ အပူများ အောက်သို့ဆင်းသွား အောင်ပြုလုပ်ပြီးမှ အဝတ်ခြောက်ဖြင့် သုတ်ရမည်။

လေနာရောဂါအချို့သည် ဤသို့ပင် အလူးအလဲခံရ အောင်ဖြစ်ပြီး ထူးဆန်းစွာ သက်သာပျောက်ကင်းသွား တတ်သည်။ ဆရာများကလည်း လေနာရောဂါနှင့် အူအတက်ပေါက်ရောဂါ မမှားယွင်းရအောင် သတိပြု ကြရသည်။ အူအတက်ရောင်လျှင် ဝမ်းပိုက်တစ်ပြင်လုံး မနာဘဲ ညာဘက်ခြမ်း ပေါင်ထိပ်နှင့်ချက်တိုင်အနီးတွင် အထိမခံအောင် နာကျင်လေ့ရှိသည်။

လေနာရောဂါဖြစ်သူ၏ ဝမ်းပိုက်ကို နားမလည်ဘဲ အရမ်းမဲ့မနှိပ်သင့်ပေ။ လေနာဟုဆိုကာ မှောက်ပြီး တက်နင်းသဖြင့် အူပေါက်ပြီး အသက်ဆုံးရှုံးရသည့် တောရွာမှလူနာတစ်ဦးကို တွေ့ဖူးသည်။ ကျန်းမာရေး ပဟုသုတနည်းသည့် ကျေးလက်တောရွာများတွင် ဤသို့ အဖြစ်ဆိုးများစွာ ရှိသည်။

လေနာ၏ မူလအကြောင်းအရင်းခံမှာ အစား အသောက်မဆင်ခြင်ခြင်း၊ အလွန်အကျွံစားခြင်းကြောင့် အစာမကြေဖြစ်ကြရာမှ ဖြစ်သည်ကများသည်။ လေ ချုပ်စာ အစားများခြင်း၊ အစာစားပြီးနောက် လှုပ်ရှားမှု မရှိဘဲ ဝမ်းပိုက်ကို ခေါက်ထိုင်ခြင်းကြောင့်လည်း ဖြစ် နိုင်သည်။

လေနာလေအောင်ဖြစ်စေနိုင်သော အခြားအကြောင်း တစ်ခုမှာ ဝမ်းချုပ်ပြီး စမြင်းခံခြင်းဖြစ်သည်။ အချို့က စမြင်းထိုးသည်ဟုခေါ်သည်။ စာရေးသူ လေနာရောဂါ နှင့်ပတ်သက်၍ ရှေးက မြန်မာဆေးဆရာကြီးများ မည်ကဲ့သို့ ကုသခဲ့ကြသည်ကို လေ့လာကြည့်သောအခါ စစ်ပြီးခေတ်ကထုတ်ဝေခဲ့သော မြန်မာဆေးဆရာကြီး

လေနာရောဂါအချို့သည် ဤသို့ပင် အလူးအလဲခံရအောင်ဖြစ်ပြီး ထူးဆန်းစွာ သက်သာပျောက်ကင်းသွားတတ် သည်။ ဆရာများကလည်း လေနာရောဂါနှင့် အူအတက်ပေါက်ရောဂါ မမှားယွင်းရအောင် သတိပြုကြရသည်။ အူအတက်ရောင်လျှင် ဝမ်းပိုက်တစ်ပြင်လုံးမနာဘဲ ညာဘက်ခြမ်း ပေါင်ထိပ်နှင့်ချက်တိုင်အနီးတွင် အထိမခံအောင် နာကျင်လေ့ရှိသည်။ လေနာရောဂါဖြစ်သူ၏ ဝမ်းပိုက်ကို နားမလည်ဘဲ အရမ်းမဲ့ မနှိပ်သင့်ပေ။ လေနာဟုဆိုကာ မှောက်ပြီးတက်နင်းသဖြင့် အူပေါက်ပြီး အသက်ဆုံးရှုံးရသည့် တောရွာမှလူနာတစ်ဦးကို တွေ့ဖူးသည်။ ကျန်းမာ ရေးပဟုသုတနည်းသည့် ကျေးလက်တောရွာများတွင် ဤသို့ အဖြစ်ဆိုးများစွာရှိသည်။

နွေးထွေးအောင်ပြုလုပ်ရမည်ဟု ရှေးလူကြီးများပြောကြ သည်။

ကံ၊ စိတ်၊ ဥတု၊ အာဟာရ လေးပါးတွင် နောက်ဆုံး ဖြစ်သော 'အာဟာရ'ကြောင့်ဖြစ်သော လေနာမှာ မသင့် သောအစာကိုစားခြင်း၊ ပူလွန်းစပ်လွန်းသောအစာကို စားခြင်း၊ အေးစက်သောအစာကိုစားခြင်း၊ မာကြော သောအစာကို စားခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်သည်။

ကောက်ညှင်းပေါင်းစားပြီး လေနာသူတစ်ဦးကို တွေ့ဖူးသည်။ ထိုသူကို မြန်မာဆေးဆရာကြီးတစ်ဦးက နှမ်းဆီကိုမီးဖြင့်နွေးပြီး ဝမ်းပိုက်တွင် လိမ်းသည်။ ထိုနှမ်းဆီကိုပင် ဟင်းစားစွန်းဖြင့် သုံးစွန်းသောက်ခိုင်း သည်။ ခဏကြာသောအခါ လေနာဝေဒနာ သက်သာ သွားသည်ကို တွေ့ရဖူးသည်။ ကောက်ညှင်းပေါင်းစား လျှင် အေးစက်နေပါကမစားရ။ ပူလွန်းနွေးကို ဆီဆမ်း ပြီးစားလျှင် လေနာခြင်းဘေးမှ ကင်းဝေးနိုင်သည်။ ဓာတ်စာအဖြစ် လေကို အောက်သို့သက်အောင်စားလို လျှင် ကောင်ညှင်းဆန်အနက်(ငချိပ်)ပေါင်းကို နှမ်းဆီ ဆမ်း၊ နှမ်းထောင်းဖြူးစားလျှင် လူကြီးများ လေချုပ် အညောင်းများခြင်းကို သက်သာစေနိုင်သည်။ အစာ ဟောင်းအိမ်မှ လေကိုလည်း အောက်သို့သက်စေနိုင် သည်ဟု ဆိုသည်။ ဤသည်မှာ ရှေးလူကြီးများ၏ ဘေးမဖြစ်အောင် ကောက်ညှင်းပေါင်းစားနည်းဖြစ် သည်။ ကောက်ညှင်းစားပြီး အစာမကြေမဖြစ်စေသော နည်းဖြစ်သည်။

ဝမ်းနုတ်ဆေးကို စွဲစားလေ့ရှိသူများတွင် လေနာဖြစ် လေ့ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ရခြင်းမှာ အူ အတွင်းရှိ အချွေအမြှေးများပါးသွားခြင်းကြောင့်ဖြစ် သည်။ အထူးသဖြင့် ပွေးကိုင်းပါသော ဝမ်းမှန်ဆေးများကို စွဲစားသူများ၏အူအတွင်း သက်စောင့်အချွေအမြှေးများ တဖြည်းဖြည်းပါးသွားပြီး အူမကြီးအတွင်းတွင် လေပွကာ လေနာရောဂါဖြစ်နိုင်သည်။

နေ့စဉ် ဆေးသောက်မှု ဝမ်းသွားရခြင်းသည် နည်းမှန်၊ လမ်းမှန် ဝမ်းသွားရခြင်းမျိုးမဟုတ်ပေ။ ချို၊ ချဉ်၊ ငန်၊ စပ်၊ ဖန်၊ ခါး ရသာခြောက်ပါးကို မှုတစွာစားသုံးသူသည် ဝမ်းမှန်သည်။ လေသည် အောက်သို့သက်သည်။ ယနေ့ ခေတ် လူအတော်များများသည် ချို၊ ဖန် အရသာနှစ်မျိုးကို ပို၍စားသုံးနေကြသည်။ တစ်နေ့လျှင် နှစ်ကြိမ်၊ သုံးကြိမ်၊ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ထိုင်ပြီး ရေနွေးကြမ်း၊ အဖန်ရည် အသောက်များသူများ ဝမ်းချုပ်ကြသည်။ ဝမ်းချုပ်၍ ဝမ်းနုတ်ဆေးစားသည်။ ရောင်းတမ်းဝမ်းနုတ်ဆေးများ တွင် ပွေးကိုင်းနှင့် ကနဲခိုများ ပါဝင်သဖြင့် ကြာသောအခါ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်း အားနည်းမှု၊ ချိုယွင်း မှုများ ဖြစ်လာရသည်။ အနောက်တိုင်း ဝမ်းနုတ်ဆေးများ လည်း ရှိသည်။ ဓာတုပစ္စည်းများပါဝင်သဖြင့် ရေရှည်စွဲ သောက်လျှင် အသည်းကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေနိုင်သည် ဟုဆိုသည်။

သတိပြုရန်မှာ-

၁။ လေဆေး၊ အစာကြေဆေးများသည် အမြဲ စွဲသောက်ရန်မသင့်ပါ။ လိုအပ်သောအခါမှသာ သောက် ရပါမည်။

၂။ ဝမ်းနုတ်ဆေးကို နေ့စဉ်စွဲသောက်ခြင်းသည် မသင့်ပါ။ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်းကို ကြီးစွား ဒုက္ခပေးနိုင်ပါသည်။

၃။ လက်ဖက်ရည်အချို၊ အဖန်ရည်အသောက် များခြင်းကြောင့် ဝမ်းချုပ်ပြီး လေနာရောဂါ ဖြစ်စေနိုင် ပါသည်။

၄။ အေးစက်မာကြောသောအစာ၊ အချိန်အခါ မဟုတ် စားသောအစာကြောင့် လေနာရောဂါ ဖြစ်စေနိုင် ပါသည်။

ရပ်ကွက်သောက်သုံးရေအတွက် ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆံ့ အုတ်ရေလှောင်ကန်တည်ဆောက်

ကျေးရွာ ဓမ္မစကူးသင်တန်းဆင်း လက်မှတ်များပေးအပ်

ငါ့သရောက် ဧပြီ ၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါ့သရောက်မြို့ အမှတ်(၂)ဈေးကုန်းရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများ နွေရာသီကာလတွင် သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာ သုံးစွဲနိုင်ရေး အတွက် ရွှေမြင်သင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆံ့ အုတ်ရေလှောင်ကန်ကို ပြင်ဆင်ပြီးနောက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက တည်ဆောက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေလှောင်ကန်တည်ဆောက်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကာ လုပ်ငန်း များ အမြန်ပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက်လည်း မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက တွင်းဆင်းကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ရံဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)



ညောင်ဦးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀၀ ဖြင့် ရွှေမြင်သင်ဘုန်း တော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ လေးလက်မ အဝီစိတ်ရေတွင်းတစ်တွင်းကို တူးဖော်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သဖြင့် ရေစက်ရုံနှင့် ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆံ့ အုတ်ရေလှောင် ကန်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဧပြီ ၃ ရက်မှစ၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်တွင် အယ်နီညီရာသီဥတုအပူဒဏ်ကြောင့် ငါ့သရောက်မြို့ အမှတ် (၂) ဈေးကုန်းရပ်ကွက်နေပြည်သူများ နွေရာသီကာလ သောက်သုံးရေအခက် အခဲမရှိစေရန်အတွက် လေးလက်မအဝီစိတ်ရေတွင်း တူးဖော်ခြင်းနှင့်

ဆိပ်ဖြူ ဧပြီ ၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် ရှောက်ပင်အင်းကျေးရွာ၌ ဖွင့်လှစ် ခဲ့သော ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ် ဓမ္မစကူးသင်တန်း၏ သင်တန်းဆင်းလက်မှတ် များပေးအပ်ပွဲကို ဧပြီ ၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ဆရာတော်များက ဩဝါဒများ မြှောက်ကြားပြီး ဓမ္မ စကူးနည်းပြဆရာ ဦးညိုဝင်းက သင်တန်းပို့ချသင်ကြားမှု အကြောင်းအရာ များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တာဝန်ရှိသူများက အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ၊ သင်တန်းနည်းပြဆရာ ဆရာမများအတွက် ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများနှင့် ဓမ္မစကူးသင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၅ ဦးအတွက် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ခဲ့သည်။ အဆိုပါဓမ္မစကူးသင်တန်းကို ပြည်ပသာသနာပြုဆရာတော်များ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ရှောက်ပင်အင်းကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစ၍ ဆရာ ဆရာမသုံးဦးဖြင့် သင်ကြားခဲ့ပြီး ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၀ အထိ တိုးမြှင့်သင်ကြားပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုးလင်းနိုင်(ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးအကြောင်းပြောကြပြီဆိုလျှင် စာရေးဆရာ ဆူးငှက်၏ “မန္တလေးမျဉ်းပြောင်များ” အကြောင်းက အခြားသော မန္တလေးသား စာရေးဆရာ၊ စာရေးဆရာမကြီးများ၏ စာအုပ်များနှင့်တူ မပါမဖြစ်ပြောဆိုခဲ့ကြရသည်။

လမ်းလျှောက် အရှေ့ကျုံးလမ်း

ဆူးငှက်



က အရှေ့ကျုံးထောင့် ကျုံးရေပြင်မှာ ပြည်ကြီးမွန် ဖောင်တော်အဆောက်အအုံကြီး ရွှေရောင်တဝင်းဝင်း ပေါ်ထွန်းလာခဲ့ဖူးပြီ မဟုတ်ပါလား။

(ယခင်အပတ်မှအဆက်) “စောစောအိပ်လို့ စောစောထလို့” တဲ့။ သီချင်းသံကတော့ အခုထိလှုပ်ပျံနေဆဲ။ ဟော... အခုလည်း အရှေ့ကျုံးလမ်းမှာ တစ်ခါ တစ်ရံ လမ်းလျှောက်ထွက်မိတော့ အမြဲပုံမှန်လမ်းလျှောက် နေကြသူတွေကို သတိထားမိသည်။

အားခဲသော်ငြား ကင်းဘတ်ဖိနပ်ပေါက်သောကြောင့် အကြော်နှင့် ကောက်ညှင်းပေါင်းထုပ်ကိုပဲယူကာ ပန်ကျာ ကျောင်းဘေးရေခံမြောင်းရောက်တော့ ဘတ်စကားစီး လှည့်ပြန်ခဲ့ရတာ သတိရနေမိပါသည်။ ရပ်ကွက်ထဲ ပြန်ရောက်တော့နံနက် ၈ နာရီထိုးလှပေပြီ။

လွတ်လပ်ရေးနေ့၊ ပြည်ထောင်စုနေ့များတွင် မနက် ၇ နာရီလောက်ကတည်းက လှူဆော်ဂျစ်ကားသည် “လာလာလေ လာကြပြီလေ ရေမြေတောအနံ့က တို့ညီအစ်ကိုတွေ ရပ်ဝေးကဆွေ၊ ရပ်နီးကဆွေ စုပေါင်းညီညာပေ ဝေလေလေ၊ ဝေလေလေ”ဟူ သည့်ချိုမြသီချင်းသံကဆောင်းလယ်အေးခတ်တွင် စိမ့်ခနဲ နားထဲဝင်လာတတ်၏။

(၄၅ တာ၊ ၁၄ ခန်းစရပ်နှင့် ၇ သံချီညချမ်း အခန်းဆက် ဆောင်းပါးကို အပတ်စဉ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်း ဖော်ပြပါမည်။)

သရက်သီးပေါ်ချိန်တွင် အထွက်နှုန်းနည်းသဖြင့် အမြင့်စေ့ရရန် သရက်ခြံပိုင်ရှင်များ မျှော်မှန်းနေ

စစ်ကိုင်း ဧပြီ ၅
ယခုနှစ်တွင် အယ်နီညီရာသီဥတုဖြစ်စဉ်ကြောင့် စစ်ကိုင်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ သရက်ခြံများမှ သရက်သီးအထွက်နှုန်း နည်းနေ၍ ထွက်ရှိသောသရက်သီးများ အမြင့်စေ့ရမည် ဟု သရက်ခြံပိုင်ရှင်များက မျှော်မှန်းနေကြကြောင်း သိရ သည်။

“ဒီနှစ်က သရက်ပင်များစတင်ဖူးပွင့်ချိန်ကနေ အသီး ကင်းကျော်လွန်တဲ့အရွယ်ရောက်မှ အယ်နီညီရာသီဥတု ဖြစ်စဉ်ကြောင့် အပူချိန်မြင့်မားပြီး လေမတိုက်ဘဲနဲ့ အသီး ကြေကွဲမှုများတယ်။ နောက်ပြီး မိုးကြိုကာလဖြစ်တဲ့အတွက် လေပြင်းတိုက်ခတ်လာရင် အသီးကြေကွဲတယ်။ ဒီနောက် ပိုင်းမှ အောင်သီးကိုရတာပါ။ အတွေ့အကြုံအရပြော ရမယ်ဆိုရင် သရက်သီးပေါ်ချိန်မှာ အထွက်နှုန်းနည်း ပေမယ့် အမြင့်စေ့ရမယ်လို့ မျှော်မှန်းထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့သရက်ခြံသမားများဟာ အချို့ကပူးပေါင်းချိန် မှာ ခြံပြတ်ရောင်းကြသလို အချို့ကလည်း အသီးအဆင့် ရောက်မှ မျက်မြင်စိတ်ကြိုက်စေ့နဲ့ ခြံပြတ်ရောင်းကြတယ်။ လက်လီစိတ်ပြီး နောက်ဆုံးအဆင့်အထိ လုပ်ကိုင်နိုင်သူ

ကတော့ ကိုယ်တွက်ပိုကျန်တယ်”ဟု စိတ်ကျေနပ်အောင်စုမှ သရက်ခြံပိုင်ရှင် ဦးကျော်မျိုးရှိန်က ပြောသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့နယ်အတွင်း၌ သရက်ပင်များကို စိုက်ပျိုး ရာတွင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စိုက်ပျိုးသည့် သရက်ခြံများရှိသကဲ့ သို့ ညောင်ပင်ဝန်းနှင့် ဒီပဲယင်းကျေးရွာများတွင် စီးပွား ဖြစ်စိုက်ပျိုးကြသော သရက်ခြံများရှိသည်။

ယခုနောက်ပိုင်းတွင် မြို့နယ်အတွင်းရှိ အချို့သော ကျေးရွာများ၌ သက်ဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေးဌာနများက သရက်ခြံပိုင်ရှင်များအား နိုင်ငံခြားစေ့ကွက်ဝင်သရက် သီးများ ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးရန် ပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအသိပညာပေးခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြသဖြင့် စစ်ကိုင်း-ပုံရွာ-ရွှေဘို ကားလမ်းဘေး ဝဲယာနှင့် မင်းကွန်း ကားလမ်းဘေး ဝဲယာတစ်လျှောက်တို့ရှိ အိမ်ခြံဝင်းများ တွင် နိုင်ငံခြားစေ့ကွက်ဝင် သရက်မျိုးများကို စိုက်ပျိုးလာ ကြသည်ကို တွေ့ရသကဲ့သို့ မြေလပ်သည့်နေရာများ၌ လည်း သရက်ပင်များ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးလာကြသည်ကို တွေ့ရသည်။

မျိုးဝင်း(စစ်ကိုင်း)



ကလေးငယ်နှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား လစဉ်ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့တိုက်ကျွေးထိုးနံပေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅
မိခင်များ၏ ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်ရေး နှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံး

မှု လျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ လက်ပံ ခါးလှ၊ တောက်ထိန်၊ တံကြီးကုန်း၊ ရှားတောနှင့် ဂုံးမင်းအင်းကျေးရွာ များ၌ တစ်နှစ်ခွဲအောက်ကလေးများ နှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား



လစဉ်ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးများကို ဧပြီ ၄ ရက်က တိုက်ကျွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ကာကွယ်ဆေး တိုက်ကျွေးထိုးနံ ပေးရေးလုပ်ငန်းများကို အလျင်လျှင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနမှ ကျန်း မာရေးဆရာမများအဖွဲ့က ကျေးရွာ များသို့ ကွင်းဆင်းတိုက်ကျွေးနေခြင်း ဖြစ်ပြီး ဝက်သက်၊ ပိုလီယို၊ Penta ငါးမျိုးစပ်၊ ဦးနှောက်တီဘီနှင့် လူးစေ့ တီဘီပိုးကာကွယ်နိုင်ရန် BCG ကာကွယ်ဆေးများ တိုက်ကျွေးထိုး နံပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရှားတောကျေးရွာ ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲတွင်လည်း ငါး နှစ်အောက်ကလေးများအား ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ ကိုယ် ဝန်ဆောင်များကို အခမဲ့စမ်းသပ်ပေး ခြင်းနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို အခမဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို အပတ်စဉ် အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် သောကြာနေ့များတွင် ပြုလုပ်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သန့်မောင်(ပြန်/ဆက်)

သတင်းတိုများ

စဉ့်ကူးမြို့နယ်တွင် နေရာသီအပူဒဏ်အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးနည်းစနစ်
စဉ့်ကူးမြို့နယ်အတွင်း ပြည်သူများ အသွားအလာများသည့်နေရာဖြစ်သော စဉ့်ကူးမြို့နယ်လမ်းဆုံနှင့် အခြားလူစည်ကား အသွားအလာများသောနေရာ များတွင် နေရာသီအပူဒဏ်အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာ ရေးအသိပညာပေးစာတမ်းပါ မြေစိုက်ဗီဒီယိုတို့အား ပြည်သူများ ကြိုတင်သိရှိ နိုင်ရန် အသိပေးနည်းစနစ်ကြောညာထားကြောင်း သိရသည်။

နည်းစနစ်ချက်တွင် အပူဒဏ်ကြောင့် ချွေးထွက်လွန်ပြီး ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းရှိ ရေနှင့်ဓာတ်ဆားများ ဆုံးရှုံးမှုများပြားကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆုံးရှုံးမှုကြောင့် မိတ် နှင့်အယားဖုများထွက်ခြင်း၊ ပင်ပန်းနွမ်းနယ်ခြင်း၊ မူးမော်ခြင်း၊ ကြွက်တက်ခြင်း၊ ချွေးခြောက်ပြီး ကိုယ်အပူချိန်မြင့်တက်ခြင်း၊ သတိလစ်ခြင်းတို့အပြင် အသက် အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရသော အခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်တတ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် အချက်(၁၂)ချက်တို့ကို မြို့နယ်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းကော်မတီမှ နှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမောင်

ကလေးပဟိုပြုသင်ယူမှုချဉ်းကပ်နည်း မြို့နယ်အဆင့်သင်တန်းဖွင့်
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် စဉ့်ကူးမြို့နယ်တွင် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာနမှ ကြီးပျားကျင်းပသည့် ကလေးပဟိုပြုသင်ယူမှု ချဉ်းကပ်ချဉ်း(CCA) မြို့နယ်အဆင့် သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၄ ရက်က လက်ပံလှကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ် ပညာရေးမှူး၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးကျော်သူက အမှာစကားပြော ကြားပြီး သင်တန်းတာဝန်ခံ ဦးကျော်ကျော်ဝင်းက ငါးရက်သင်တန်းဖွင့်လှစ် ပို့ချသွားမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ လိုက်နာ ရမည့် စည်းကမ်းချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဝင်းမောင်

ကျေးရွာများတွင် ရေရရှိရေးအတွက် ပရဟိတအဖွဲ့များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနေ

ပခုက္ကူ ဧပြီ ၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်နှင့် မြိုင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ၌ ရွှေရာသီကာလ သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် စက်ရေတွင်းများ တူးဖော် ခြင်းအပါအဝင် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကို ပရဟိတအဖွဲ့ များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ပခုက္ကူမြို့နယ် ဇီးတောတိုက်ကျေးရွာ၌ သောက်သုံး ရေပြတ်လပ်မှု မဖြစ်စေရေးအတွက် အနက် ပေ ၃၈၀ ရှိ လေးလက်မခွဲစက်ရေတွင်းသစ်တစ်တွင်းကို ပခုက္ကူခရိုင် အနာဂတ်အလင်းရောင် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်းက ဦးဆောင်၍ မတ် ၂၄ ရက်ကတူးဖော်ခဲ့ရာ မတ် ၂၆ ရက် တွင် ပြီးစီးခဲ့သဖြင့် ယခုအခါ သောက်သုံးရေများ ရရှိနေ ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စက်ရေတွင်းနှင့်အတူ အလျား၊ အနံ ၁၂ ပေ ပတ်လည်ရှိ ရေကန်ကိုလည်း ဆောက်လုပ် ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အနာဂတ်အလင်းရောင် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်းနှင့် အတူ မူဆယ်မြို့မှ အောင်နန်းထက်ကုမ္ပဏီနှင့် စေတနာ ရှင်များ၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှုဖြင့် မြိုင်မြို့နယ် ဆယ်ပြား

ကျေးရွာ၌လည်း ပါဝါမိတာတပ်ဆင်ရန် မီးကြိုး၊ မီးတိုင် များ၊ မိုင်နစ်များ ပံ့ပိုးလှူဒါန်း၍ ချောင်းနားကမ်းကျေးရွာ၌ ပေ ၉၂၀ ရေပိုက်တပ်ဆင်ပေးခြင်း၊ ဇီးတောတိုက်ကျေးရွာ တွင် အနက် ပေ ၄၀၀ ရှိ စက်ရေတွင်းအသစ် တူးဖော် ပေးခြင်း၊ ပခုက္ကူမြို့နယ် သစ်ပလွေကုန်းကျေးရွာ၌ မြင်း ကောင်ရေ ၃၂ ကောင်အားရှိ အင်ဂျင်အသစ်တစ်လုံး ဝယ်ယူလှူဒါန်းခြင်း စသည်ဖြင့် ရေရရှိရေးနည်းလမ်းများ ကို ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေရှားပါးပြတ်လပ်သော ကျေးရွာများသို့ ရေများ သွားရောက်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် လည်း ပခုက္ကူ ရေအလှူတော်ကား၊ အာယုသုခ ရေအလှူ တော်ကား၊ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနနှင့် ခရိုင်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် ချိတ်ဆက်၍ မိတ်ဖက်ပရဟိတအသင်းများ ဖြစ်ကြသော စံပြမေတ္တာ လူငယ်လူမှုဖူလုံရေးအသင်း(ကမ္ဘာမြို့) ကြယ် စင်မောင်နှမ၊ ပခုက္ကူလူငယ်ကွန်ရက်၊ ကမ္မလူငယ်ဖွံ့ဖြိုး ရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ကွန်ရက်နာယက ဦးရဲထွဋ် ထံမှ သိရသည်။



မြိုင်မြို့နယ်အတွင်းမှ ကျေးရွာများ၌ ယခင်က ကိုင်း တောမကျေးရွာအုပ်စုမှ ရေကိုသာ ကျေးရွာ ၁၀ ရွာပေါင်း ၍ သုံးစွဲခဲ့ရသောကြောင့် ရေလုံလောက်စွာ မသုံးစွဲနိုင်ခဲ့ ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ တစ်ရွာလျှင် ရေတွင်းတစ်တွင်း သုံးစွဲနိုင်အောင် တူးဖော်ပေးသဖြင့် ရေသုံးစွဲရန် အဆင် ပြေလာပြီး စားဝတ်နေရေးနှင့် အခြားအလုပ်အကိုင်များ အတွက် ပိုမိုအချိန်ပေးလုပ်ကိုင်လာနိုင်ကြောင်း ရွာတန်း ရှည်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းညို၏ ပြော ကြားချက်အရ သိရသည်။

ဆလိုင်းကိုကိုး

အမှတ်ပြည့်ရဖို့ ခြေကုန်ထုတ်ပြရဦးမယ့် ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၃၃)

မိုးမြင့်လင်းလက်

ဒီတစ်ပတ် စနေ၊ တနင်္ဂနွေဖြစ်တဲ့ ဧပြီ ၉ရက်နဲ့ ၁၀ရက်တွေမှာ ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၃၃)ကို ကစားဖို့ရှိနေပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်တွေဟာ ထိပ်တန်းအသင်းတွေရော၊ တန်းမဆင်းရဲရော ကြီးစားနေတဲ့ အသင်းတွေအတွက်ပါ နိုင်ပွဲတွေရမှဖြစ်မယ့် ပွဲစဉ်တွေဖြစ်လာတာမို့ ကစားသမားတွေအလေးအနက်ထားပြီး အားထုတ်ကြပါလိမ့်မယ်။ ဥရောပဝင်ခွင့်တစ်နေရာအတွက် မျှော်မှန်းနေတဲ့ ထိပ်တန်းအသင်းတွေအတွက်ကလည်း အမှတ်ပြည့်ရမှဖြစ်မယ့် ပွဲစဉ်တွေလို့ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်ဦးမယ့် ခြေစွမ်းတွေကို မြင်တွေ့ရပါဦးမယ်။



ဆွမ်ဆီးနှင့်ချယ်လ်ဆီး
ချယ်လ်ဆီးဟာ အမှတ်လိုအပ်နေပြီး ပွဲတိုင်းအနိုင်ရရေးဦးတည်နေပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးတို့က ဆွမ်ဆီးနဲ့ နောက်ဆုံးသုံးပွဲကစားခဲ့တဲ့ ရလဒ်ကို ကြည့်ရင် တစ်ပွဲသာသရေဖြစ်ခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲနိုင်ထားပါတယ်။ ဆွမ်ဆီးရဲ့ ခြေစွမ်းက ပုံမှန်မဟုတ်တာမို့ ဒီပွဲမှာ အိမ်ကွင်းလည်း ဖြစ်တာကြောင့် ခံစစ်အခြေပြု တိုက်စစ်နဲ့ကစားမှာပါ။ ချယ်လ်ဆီးတို့ကတော့ အစဉ်အလာအရ ဆွမ်ဆီးကိုဖိအားပေးပြီး တိုက်စစ် ရဲရဲဖွင့်ကစားကာ နိုင်ပွဲရယူဖို့ အားထုတ်ပါလိမ့်မယ်။

ပွဲတွေဆုံခဲ့မှုကြည့်ရင် မန်စီးတီးတို့ကချည်း ရိုးပြတ်နိုင်ပွဲရခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အဲဒီအစဉ်အလာကောင်းကို ဆက်ထိန်းပါလိမ့်မယ်။ မန်စီးတီးနဲ့ဝက်စ်ဟမ်တို့ ပရိမီယာလိဂ်မှာ စုစုပေါင်းဆုံတွေ့ခဲ့မှုကြည့်ရင် မန်စီးတီးက ၅၁ ပွဲနိုင်ပြီး ဝက်စ်ဟမ်က ၄၅ ပွဲနိုင်ကာ သရေ ၂၁ ပွဲဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိခြေစွမ်းကလည်း အိမ်ရှင်က အားသာချက်ရှိနေတာမို့ မန်စီးတီးတိုက်စစ်မှူးတွေရဲ့ သွင်းဂိုးတွေအောက်မှာ ဝက်စ်ဟမ်နဲ့

ခံစစ်ကျိုးပေါက်ပါလိမ့်မယ်။
ဝက်စ်ဟမ်နှင့်အာဆင်နယ်
ဝက်စ်ဟမ်တို့ကလည်း ဒီနှစ်မှာ ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်တစ်နေရာ မျှော်မှန်းနေတာမို့ အိမ်ကွင်းမှာ သေသေချာချာပြင်ဆင်ကစားပါလိမ့်မယ်။ အာဆင်နယ်ဟာ ဝက်စ်ဟမ်နဲ့ဆုံတိုင်း ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရတာချည်းဖြစ်ပြီး အမှတ်ရအောင် ရုန်းကန်ခဲ့ရတာပါ။ ဒါပေမယ့်အခုနောက်ဆုံးသုံးပွဲကစားခဲ့တဲ့ရလဒ်တွေကြည့်ရင် အာဆင်နယ်တို့ကချည်း နိုင်ပွဲရထား

ပါတယ်။ မန်ယူနဲ့ချယ်လ်ဆီးတို့ကို သရေပွဲရအောင်ကစားခဲ့တဲ့ ဝက်စ်ဟမ်ဟာ ဒီပွဲမှာလည်း အနိုင်ဆုံးတစ်မှတ်ရအောင်ယူပါလိမ့်မယ်။
ဝက်စ်ဟမ်နှင့်အဲဗာတန်
ဝက်စ်ဟမ်တို့က အဲဗာတန်ကို ခြေရည်တူကစားနိုင်ပေမယ့် အခုတလော အဲဗာတန်ရဲ့ခြေစွမ်းက ပုံမှန်ပြန်ရနေပါတယ်။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံးသုံးပွဲတွေ ဆုံခဲ့မှုမှာတော့ အဲဗာတန်က နှစ်ပွဲနိုင်ခဲ့ပြီး သရေတစ်ပွဲဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ပရိမီယာလိဂ်

မှာ ဒီနှစ်သင်းဆုံတွေ့မှုကြည့်ရင် အဲဗာတန်တို့က အသားစီးရခဲ့တာများတာမို့ အခုပွဲမှာလဲ အိမ်ရှင်တို့အခြေအနေမကောင်းနိုင်ပါဘူး။
ဆောက်သမ်တန်နှင့်နယူးကာဆယ်
ဆောက်သမ်တန်ဟာ ခြေစွမ်းပြန်ထိန်းနေတာမို့ ပြိုင်ဘက်တွေကို သေသေချာချာ ပြင်ဆင်ကစားနေပါတယ်။ ဆောက်သမ်တန်နဲ့နယူးကာဆယ်တို့ နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံမှုကို ကြည့်ရင် နှစ်ဂိုးစီသရေပွဲဖြစ်ထားပြီး ခြေစွမ်းလည်းမကွာတာမို့ အိမ်ရှင်တို့

သတိထားပြီးကစားမှ အမှတ်ပြည့်ရနိုင်မှာပါ။ ဒါပေမယ့် တန်းဆင်းရန်က လွတ်မြောက်ဖို့အတွက် နယူးကာဆယ်ရဲ့ပြင်းထန်တဲ့ ရုန်းထအားကလည်း အိမ်ရှင်ကိုအမှတ်လက်မဲ့ဖြစ်သွားစေနိုင်ပါတယ်။

ဗီလာနှင့်ဘုန်းမောက်
နည်းပြလက်မဲ့ဖြစ်နေတဲ့ ဗီလာတို့လည်း အိမ်ကွင်းမှာဆီပေမယ့် ဘုန်းမောက်ကို ခက်ခက်ခဲခဲကစားရပါလိမ့်မယ်။ ဘုန်းမောက်တို့ကလည်း ခြေစွမ်းပိုင်းအားရစရာတွေ မရှိပေမယ့် အသင်းလိုက် စိတ်ဓာတ်ကောင်းကောင်းကစားနိုင်တာမို့ အခုပွဲမှာ ဘုန်းမောက်တို့အမှတ်မျှော်လင့်နိုင်တဲ့ ပွဲပါပဲ။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ပွဲမှာ ဘုန်းမောက်တို့ တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ နှုံးခဲ့ပေမယ့် ဒီပွဲမှာ အဲဒီနှိုးကြွေးကိုပြန်ဆင်လာလိမ့်မယ်။

ခရစ္စတယ်ပဲလေ့နှင့်နော့ဝစ်ချ်
ခြေရည်တူပြီး တစ်လှည့်စီအနိုင်ယူနေကြတဲ့ အသင်းတွေမို့ ကြည့်ကောင်းမယ့်ပွဲပါပဲ။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ လက်ရှိခြေစွမ်းတွေကတော့ တည်ငြိမ်မှုမရှိပေမယ့် ပဲလေ့တို့က အိမ်ကွင်းမှာခြေစွမ်းပါတယ်။ နော့ဝစ်ချ်တို့ဟာ ဒီပွဲမှာ အဝေးကွင်းဆီပေမယ့် အမှတ်ပြည့်ရယူရေး တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားမှာဖြစ်လို့ ပဲလေ့တို့ပွဲကျပ်ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ စုစုပေါင်းတွေ့ဆုံမှုကြည့်ရင် ပဲလေ့က ၃၉ ပွဲနိုင်ပြီး နော့ဝစ်ချ်တို့က ၃၁ ပွဲနိုင်ကာ သရေ ၁၈ ပွဲ ဖြစ်ထားတာမို့ အခုပွဲမှာ အမှတ်ခွဲယူရက်နီးဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။ ။

ရိုးရဲမက်ဒရစ်နည်းပြအဖြစ် ဆက်လက်ရှိနေမယ့် ဇီဒန်း

ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းဟာ နည်းပြဘင်နီတက်ဇီလက်ထက်မှာ အောင်မြင်မှုမရခဲ့ပေမယ့် ဇီဒန်းလက်ထက်မှာတော့ အောင်မြင်မှုတွေဆက်လက်ရရှိနေပါတယ်။ ဒီအတွက် နည်းပြဇီဒန်းဟာ ရာသီအကုန်မှာထွက်ခွာဖို့ ဖိအားပေးခံနေရပေမယ့် လာမယ့်ရာသီမှာတော့ ဘာနေဗျူးမှာ ဆက်ရှိဖို့ သေချာနေပါတယ်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်က ဘာစီလိုနာအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရလိုက်ပြီးတဲ့နောက် ဇီဒန်းကို လာမယ့်ရာသီမှာ ဆက်လက်ကိုင်တွယ်ဖို့ သေချာနေပါတယ်။ ပွဲစဉ် ၃၁ အပြီး ဘာစီ



လိုနာအသင်းနောက်မှ ခုနစ်မှတ်ခွာပြီး လိုက်နေရပေမယ့် ဖလားရရေး

အတွက် လက်လျှော့မှာမဟုတ်ဘူးလို့ နည်းပြဇီဒန်းက ဆိုပါတယ်။ ကျွန်တော်က ကျွန်တော့်အသင်းကစားသမားတွေအတွက် ဂုဏ်ယူပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ဘယ်အသင်းမှ အနိုင်မရတဲ့အသင်းကို အနိုင်ရလိုက်တဲ့အတွက်ကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်လို့ ဇီဒန်းကဆိုပါတယ်။ ရိုးရဲနည်းပြတွေဖြစ်တဲ့ မော်ရင်ဟို၊ ရာမို့စ်၊ ပယ်လီဂရီနို၊ အန်ဆယ်လော့တီနို ဘင်နီတက်ဇီလက်ထက်မှာ ကလပ်စီယံမှာ မနိုင်ခဲ့တဲ့ဘာစီလိုနာကို ပထမဆုံးအနိုင်ရတဲ့ နည်းပြဖြစ်လာခဲ့တာပါ။

စတာရစ်နဲ့ ပြဿနာမရှိဘူးဆိုတဲ့ ဂျာဂျင်ကလော့

စပါးနဲ့ပွဲမှာ ဒေါသထွက်ပြီး စတာရစ်ကို လူစားလဲ ကစားခဲ့ပေမယ့် ပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာမရှိဘူးလို့ နည်းပြဂျာဂျင်ကလော့က အခိုင်အမာပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ လီဗာပူးနဲ့စပါးတို့ ကစားတဲ့ပွဲမှာ ပွဲချိန် ၇၂ မိနစ်မှာ အိုရီဂိုနဲ့လူစားလဲကစားခဲ့ပါတယ်။ လီဗာပူးတိုက်စစ်မှူး စတာရစ်ဟာ စပါးနဲ့ပွဲမှာ အကောင်းဆုံးဂိုးသွင်းခွင့် အခွင့်အရေးနဲ့လွဲချော်သွားခဲ့ပြီးနောက် စတာရစ်ရဲ့ဒေါသဟာ ကျွန်တော့်အတွက်တော့ ဘာမှပြဿနာမရှိပါဘူး လို့ဆိုပါတယ်။ စတာရစ်ဟာ ပထမပိုင်းမှာ အပိုင်ဂိုးသွင်းခွင့်ရခဲ့ပေမယ့် အခွင့်အရေးကောင်းကို အသုံးမချနိုင်ခဲ့ပါဘူး။ လီဗာပူးဟာ ဒီပွဲမှာ နိုင်ခြေရှိခဲ့ပေမယ့် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီနဲ့ သရေပွဲနဲ့ပဲ ကျေနပ်ခဲ့ရပါတယ်။ စတာရစ်ဟာ ခြေစွမ်းရှိတဲ့ကစားသမားဖြစ်ပေမယ့် ဒီပွဲမှာတော့ အခွင့်အရေးကောင်းနဲ့ လွဲချော်သွားခဲ့ပါတယ်။

စတာရစ်နဲ့ ပြဿနာမရှိဘူးဆိုတဲ့ ဂျာဂျင်ကလော့



တတိယနေရာမျှော်မှန်းတဲ့ ဗန်ဟားလ်



မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ ရာသီအစမှာ ရလဒ်တွေမကောင်းခဲ့ပေမယ့် ရာသီအကုန်မှာတော့ ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်နေရာကိုရဖို့ တောင့်ခံထားခဲ့ပါတယ်။ ပွဲစဉ် ၃၂အပြီးမှာ ဗန်ဟားလ်ရဲ့မန်ယူဟာ နံပါတ် ၅နေရာရှိနေပြီး တတိယနေရာရောက် အာဆင်နယ်နဲ့မတူတာပဲဖြစ်ပါတယ်။ လာမယ့်ပြိုင်ပွဲတွေမှာ မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ နိုင်ပွဲတွေဆက်လက်ရဖို့ရှိနေတာကြောင့် နည်းပြဗန်ဟားလ်က တတိယနေရာနဲ့အဆုံးသတ်ဖို့မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ကျွန်တော့်အသင်းအနေနဲ့ အကောင်းဆုံးမကစားနိုင်သေးဘူးဆိုတာ လက်ခံပါတယ်။ ဒါပေမယ့် စတုတ္ထနေရာမှ မန်စီးတီးနောက်မှ တစ်မှတ်သာ ကွာနေတဲ့အတွက် တတိယနေရာရဖို့ ယုံကြည်ထားတယ်လို့ ဗန်ဟားလ်က ဆိုပါတယ်။ မန်ယူအသင်းဟာ အဲဗာတန်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရလိုက်ပြီးတဲ့နောက် တတိယနေရာရဖို့ မျှော်လင့်ထားခဲ့တာပါ။ အဲဗာတန်အသင်းဟာ တောင့်တင်းတဲ့အသင်းကောင်းဖြစ်ခဲ့ပေမယ့် မန်ယူတစ်လုံးတည်းသောဂိုးနဲ့ အနိုင်ရလိုက်တဲ့အတွက် ရာသီကုန်မှာ တတိယနေရာကို မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ စုစည်းသည်။

ညောင်ဦးတွင် ထွန်စက်မလုံလောက်သဖြင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးမည့်တောင်သူများ စောင့်ဆိုင်းနေရ

ညောင်ဦး ဧပြီ ၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် အတွင်းမှ တောင်သူများအနေဖြင့် တစ်နှစ်လျှင် သုံးသီးစိုက်ပျိုးရန်အတွက် လယ်ယာမြေများကို ထွန်ယက်ရာတွင် လယ်ထွန်စက်များ ငှားရမ်းထွန်ယက်ကြရာ ထွန်စက်ရှားပါးခြင်းကြောင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးမည့်တောင်သူများ စောင့်ဆိုင်းနေကြောင်းသိရသည်။

ကျွန်တော်တို့ အရင်တုန်းကဆိုရင် နွေရာသီရောက်ရင် ထွန်တုံးပိတ်တယ်။ အခု မြစ်ရေတင်ကြီးများနဲ့ စိုက်ပျိုးတဲ့အခါ ကျတော့ မိုးစပါးပြီးရင် ဆောင်းပဲစိုက်ပါတယ်။ ဆောင်းမြေပဲပြီးရင် နွေပဲစိုက်စိုက်ပါတယ်။ အချို့လည်း စိပီပြောင်းဖူးနဲ့ ကုလားပဲအမျိုးမျိုး စိုက်ပျိုးကြပါတယ်။ အဲဒီလို သုံးသီးအမိစိုက်ပျိုးရာမှာ ထွန်စက်တွေ အငှားခေါ်ထွန်ပါတယ်။ ထွန်စက်ထွန်ခက တစ်နာရီကို ၂၀၀၀ ကျပ် ပေးရတယ်။ တစ်နာရီထွန်ရင် တစ်ဧကတော့ပြီးပါတယ်။ ထွန်စက်ကရှားတော့ ရက်ချိန်းစောင့်ရတယ်။ ထွန်စက်တစ်စီး တန်ဖိုးကလည်းများလွန်းတော့ တောင်သူတိုင်းမဝယ်နိုင်ကြဘူး။ ဟု လက်ပန်ခြေပေါ် မြစ်ရေတင်မှရေဖြင့် ကုလားပဲစိုက်ရန် မြေပြင်နေသည့်တောင်သူ တစ်ဦးကပြောသည်။



ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မြစ်ရေတင်ကြီး ငါးခုကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေခဲ့ရာ ယခင်က မိုးကောင်းကြိုက် လယ်ယာမြေများ ဖြစ်ခဲ့သော ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်းမှ လယ်ယာ

မြေများမှာ ယခုအခါတွင် မြစ်ရေဖြင့် အချိန်မရွေး သီးနှံများ စိုက်ပျိုးနိုင်လာပြီး တောင်သူများမှာလည်း တစ်နှစ်လျှင် သုံးသီးအထိ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လိုလားလာနေကြသည်။ ထိုသို့ သုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် အတွက် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွင် လယ်

ထွန်စက်ကြီးများဖြင့် ထွန်ယက်ရသောကြောင့် သုံးသီးစိုက်ပျိုးလိုသူများလာချိန်တွင် လယ်ထွန်စက်မလုံလောက်ခြင်းများ ဖြစ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့တွေ ဒီကုလားပဲပြီးရင် နွေပဲစိုက်စိုက်မယ်။ နွေပဲစိုက်စိုက်ပြီးရင်

မိုးစပါးစိုက်ပါတယ်။ ကုလားပဲရယ်၊ နွေပဲတို့ စိုက်ရယ်၊ မိုးစပါးရယ် စိုက်ပျိုးပါတယ်။ အားလုံးအဆင်ပြေပါတယ်။ ထွန်စက်ငှားသုံးရတာ မလွယ်လှဘူး။ တော်တော်ချမ်းသာတဲ့ တောင်သူတစ်ဦးနဲ့တောင်ပဲ ဝယ်နိုင်တယ်။ ထွန်စက်တွေ တအားအသုံးတည့်ပေမယ့် တောင်သူတိုင်း မဝယ်နိုင်ကြဘူး။ တောင်သူတိုင်း ဝယ်ယူသုံးနိုင်မယ်ဆိုရင် တော့ ကောင်းတာပေါ့။ အခုတော့ ထွန်စက်တွေက တစ်ရွာမှ တစ်စီးနှစ်စီးလောက်ပဲ ရှိနေတာဆိုတော့ မြစ်ရေတင်စိုက် ကျေးရွာတွေကလည်း များလာတော့ တစ်နှစ်သုံးသီးစား စိုက်မယ်ဆိုရင် လယ်ထွန်စက်များလည်း လိုအပ်နေပါတယ်။ ဟု ဒေသခံတောင်သူများက ပြောသည်။
လက်ရှိအချိန်တွင် ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများအနေဖြင့် လောကနန္ဒာ မြစ်ရေတင်၊ ကျောက်ကူးမြစ်ရေတင်၊ သူကောင်းတည်မြစ်ရေတင်၊ လက်ပန်ခြေပေါ်မြစ်ရေတင်နှင့် ငါ့သရောက်မြစ်ရေတင်တို့မှ မြစ်ရေများဖြင့် တစ်နှစ်လျှင် သုံးသီးစိုက်ပျိုးနေကြပြီး ထွန်စက်မလုံလောက်သည့်အခါအခါ ကြုံနေရသော်လည်း စောင့်ဆိုင်းလုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြကြောင်း သိရသည်။
ကျော်ဌေး(ညောင်ဦး)

သင်္ကြန်ရက်အတွင်း ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ် ရထားခရီးစဉ်များ ပုံမှန်ပြေးဆွဲမည် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ရေး ဧပြီ ၅

မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့မှ ရန်ကုန်နှင့် ထားဝယ်မြို့များသို့ တိုက်ရိုက်ပြေးဆွဲနေသော မြန်မာမီးရထားခရီးစဉ်များကို အတာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း ခရီးသွားပြည်သူများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ရန်အတွက် ပုံမှန်ပြေးဆွဲနေသော ခရီးစဉ်များအတိုင်း ပြေးဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အတာသင်္ကြန်ရက်တွေမှာလည်း ယခင်က ပြေးဆွဲပေးနေတဲ့ ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ် (၁၇၅) အဆန်ရထားနဲ့ ထားဝယ်-ရေး-ရန်ကုန် (၁၇၆) အစုန်ရထား တိုက်ရိုက်ခရီးစဉ်များကို လက်မှတ်နှုန်းထားချော ခရီးစဉ်များပါ ပုံမှန်အတိုင်း ရောင်းချပြေးဆွဲပေးသွားပါမယ်”ဟု မြန်မာမီးရထားရေးဘူတာရုံမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။ သင်္ကြန်ရက်များ နီးကပ်လာသော ယခုရက်ပိုင်း

တွင် ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ် ခရီးစဉ် ခရီးသွားများမှာ ပိုမိုသွားလာကြပြီး ပါဆယ်ကုန်ပစ္စည်း တင်ပို့သယ်ယူမှုလည်း ပိုမိုအတိုးရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ယခုရက်များတွင် ရေးမြို့မှ ခရီးသည်များ အများဆုံးသွားလာသောမြို့မှာ ကျိုက်ထိုမြို့ဖြစ်ပြီး ပဲခူးမြို့သို့သွားလာမှုက ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်ကာ ရန်ကုန်မြို့သို့ သွားလာမှုက တတိယအများဆုံးဖြစ်နေကြောင်း သိရသည်။
အတာသင်္ကြန်ရက်အတွင်း ရေး-ထားဝယ်-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်များကို မြန်မာမီးရထားမှ ပုံမှန်အတိုင်း ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်သော်လည်း မှန်လုံယာဉ်လိုင်းအချို့မှာ မူသင်္ကြန်ရက်များအတွင်း ရပ်နားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရေး-ရန်ကုန် တိုက်ရိုက် ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲနေကြသည့် အဆင့်မြင့် မှန်လုံ ယာဉ်လိုင်းများဖြစ်သော ရွှေပြည်စိုးနှင့် သန်မြန်သူ ယာဉ်လိုင်းများက ခရီးစဉ်များကို ဧပြီ ၁၀ရက် နောက်ဆုံးထားပြီး ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ကာ ကျန်သော ယာဉ်လိုင်းများဖြစ်သည့် ရွှေစင်စကြို၊ မာန်မျိုးဆက်သစ်၊ အာကာမင်းနှင့် ယူနီဗာဆယ် ယာဉ်လိုင်းများမှာ ခရီးစဉ်များကို ဧပြီ ၁၁ ရက်အထိ နောက်ဆုံး ထား၍ ပြေးဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
နေမျိုးထွဋ်(ရေး)၊ ဓာတ်ပုံ-တင်လှမောင်

ညောင်လေးပင် ဧပြီ ၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် စမ်းကလေးကျေးရွာအုပ်စု ကောက်ကွေ့ကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူများ၏ ထည့်ဝင်ငွေနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ လှူဒါန်းမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းအတွက် ဒေသခံပြည်သူများက ဓာတ်တိုင်၊ ကြိုးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအတွက် ငွေကျပ် ၃၂၈ သိန်း ထည့်ဝင်ခဲ့ပြီး လိုအပ်နေသော ၂၀၀ ကေစီအေ ထရန်စဖော်မာကို ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ လှူဒါန်းခဲ့သည်။ မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများပြီးစီးသဖြင့် ကောက်ကွေ့ကျေးရွာတွင်ရှိသော အိမ်ခြေ ၁၆၁ လုံးမှ လူဦးရေ ၆၀၀ နီးပါးအတွက် လျှပ်စစ်မီးရရှိသုံးစွဲနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

ဖွင့်ပွဲတွင် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းကိုယ်စား ဦးဇင်မင်းက ထရန်စဖော်မာ လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာကို ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဦးဇင်မင်း၊ မြို့နယ်အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းနိုင်၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးသန်းလွင်၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဦးကြည်သိန်း၊ မီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်ဝင်းတို့က ဖွဲ့စည်းဖွဲ့စည်းလှုပ်ရှားခဲ့သည်။
နေလင်း(ညောင်လေးပင်)

သောက်သုံးရေအခက်ကြုံနေသောကျေးရွာသို့ ရေသွယ်တန်းပေး

ပခုက္ကူ ဧပြီ ၅

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် မြစ်ခြေအုပ်စုအတွင်းမှ သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေရသည့် ရေချိုကျေးရွာသို့ တစ်မိုင်ကျော်ဝေးသည့် ရေစုကန်မှသောက်သုံးရေသွယ်တန်းပေးဝေရန် ပခုက္ကူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ညှိနှိုင်း၍ ဧပြီလဆန်းမှစ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေချိုကျေးရွာသည် မြေအောက်ရေတွင်းများမှတစ်ဆင့် သောက်သုံးရေရရှိသော်လည်း ရရှိသည့်မြေအောက်ရေများသည် ခါး၍ ငန်သောကြောင့် ကျေးရွာနှင့်တစ်မိုင်ကျော်ဝေးကွာသောနေရာတွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရန်ပုံငွေဖြင့် လေးလက်မ အဝါစီရေတွင်း အနက် ၃၈၀ ပေကို တူးဖော်ပြီး ရေစုကန်မှတစ်ဆင့် ကျေးရွာသို့ ရေသွယ်တန်းဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရန် ပခုက္ကူမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရေသွယ်တန်းပေးသည့် လုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံးပြီးစီးကာ ရေရရှိရေးအတွက် ပခုက္ကူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူးနှင့် ဦးစီးအရာရှိ(နည်းပညာ)တို့က ကျေးရွာသို့ တွင်းဆင်းကာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
စိန်မြင့်(မြိုင်)

ကလေးမြို့ တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီးပင်မဆောင်နှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ ရှာနှုန်းပြည့်ဆောက်လုပ်ပြီးစီး

ကလေး ဧပြီ ၅

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ တောင်ဖိလာရပ်ကွက်တွင်တည်ဆောက်လျက်ရှိသော (၂၅) ခုတင်ဆံ့ တိုင်းရင်းဆေးရုံ ပင်မဆောင်နှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံများကို တည်ဆောက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပင်မဆောင်သည် အလျား ၁၂၄ ပေ၊ အနံ ၆၄ ပေ ရှိ RC တစ်ထပ် အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ဝန်ထမ်းအိမ်ရာမှာ အလျား ပေ ၈၀၊ အနံ ပေ ၄၀ ရှိ လေးခန်းတွဲ လေးထပ်အဆောက်အအုံဖြစ်သည်။ (၂၅)ခုတင်ဆံ့ တိုင်းရင်းဆေးရုံပင်မဆောက်အအုံကို ၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၅၇ သန်း အကုန်အကျခံကာ မန်းမျိုးဆက်သစ် ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်လုပ်ပြီး ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ လေးခန်းတွဲလေးထပ် အဆောက်အအုံကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေကျပ် ၂၇၈ ဒသမ ၆၄ သန်းဖြင့် ဘုန်းမြတ်မြို့ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူ၍ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်က စတင်ဆောက်လုပ်ခဲ့ရာ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ရှာနှုန်းပြည့်ဆောက်လုပ်ပြီးစီးခဲ့ခြင်းဖြစ်၍ မကြာမီဖွင့်လှစ်နိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကလေးမြို့တွင် ယခင်က ခရိုင်တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်

တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန နှစ်ခုသာရှိရာမှ ယခုအခါ (၂၅) ခုတင်ဆံ့ တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး ဆောက်လုပ်ပြီးစီးပြီဖြစ်သဖြင့် ကလေးခရိုင်နှင့် တမူးခရိုင် သာမက မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ထမ်းရုံးနှင့် ချင်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ဖလမ်းခရိုင်များမှ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအတွက် တိုင်းရင်းဆေးပညာဖြင့် ပိုမိုစောင့်ရှောက်ကူညီပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ချင်းတွင်းသား



သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်နေသော ကျေးရွာများသို့ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပရဟိတကွန်ရက်မှ လူငယ်များက ရေများသွားရောက်ဖြန့်ဝေလှူဒါန်း



ကြံ့ခွေးကောင်းရသဖြင့် ကြံ့စိုက်တောင်သူများအဆင်ပြေ

ကသာ ဧပြီ ၅
ယခုနှစ်တွင် သကြားစက်များမှ ကြံ့များကို ဈေးကောင်းပေး၍ ဝယ်ယူလျက် ရှိသဖြင့် ကသာမြို့နယ်အတွင်းမှ ကြံ့စိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူများနှင့် ကြံ့ အရောင်းအဝယ်လုပ်သူများအနေဖြင့် အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ယခုနှစ်တွင် ကြံ့တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၃၀၀၀၀ အထိဈေးရနေပြီး ကြံ့မှချက် လုပ်သည့် ပွက်ရည်ခေါ် သကာရည် တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၈၀၀ နှုန်းအထိဖြင့် သကြားစက်များက ဝယ်ယူနေသဖြင့် ကြံ့စိုက်တောင်သူများ အဆင်ပြေနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် ကြံ့စိုက်ပျိုးချိန်မှာလည်း မိုးလေကင်းခဲ့ပြီး ကြံ့ ပင်များဖြစ်ထွန်းကာ ကြံ့ရည်ထွက်မှုမှာလည်း အသင့်အတင့်ရှိသဖြင့် ကြံ့စိုက် သူတိုင်း စိုက်ပျိုးသောကြံ့များဈေးကောင်းရသလို နေ့စား ပိုင်းစား ကြံ့ချက်သူ များနှင့် ကြံ့ချက်သူများမှာလည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိပြီး အဆင်ပြေကြောင်း ကသာမြို့နယ်မှ ကြံ့စိုက်တောင်သူတစ်ဦးက ပြော သည်။
ယခုနှစ်တွင် ရာသီဥတုပြောင်းခြင်းကြောင့် တောင်သူများ ကြံ့ချက်ရာတွင် ယမန်နှစ်ကထက် အနည်းငယ်အချိန်စော၍ ခုတ်ကြရသည့်အတွက် နေ့စား အလုပ်သမားများ ပဲပေါင်းလိုက်ချိန်နှင့် တိုက်ဆိုင်နေသောကြောင့် ကြံ့ချက် လုပ်သားငှားရမ်းရာတွင် အခက်အခဲရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဌေးအို(ကသာ)

ကျောက်ပန်းတောင်း ဧပြီ ၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်း တောင်းမြို့နယ် ပုပ္ဖားတောင်မကြီး၏ အရှေ့မြောက်ဘက်ခြမ်းရှိ ဒီးဒုတ် ကုန်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် ကျေးရွာနေ ပြည်သူများ သောက်သုံးရေအခက်ခဲ ဖြစ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် တာဝန် ရှိသူများနှင့် ပရဟိတကွန်ရက်မှ လူငယ်များပူးပေါင်း၍ ရေသယ်ယာဉ် သုံးစီးဖြင့် ဧပြီ ၃ ရက်က သွားရောက် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အယ်နီညီရာသီဥတု အကျိုးသက် ရောက်မှုများကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး မြို့နယ်ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်ထက်၊ ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်မြင့်ဝင်း၊ ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ် ပရဟိတကွန်ရက်အဖွဲ့မှ ဦးဌေးအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်ငါးဦးတို့က ဂါလန် ၄၂၀၀ ဆုံ ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီး၊ ဂါလန် ၂၂၀၀ ဆုံ ရေသယ် ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ဂါလန် ၇၀၀ ဆုံ ရေ သယ်ယာဉ်တစ်စီးတို့ဖြင့် ဒီးဒုတ်ကုန်း ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ သီးကုန်း (အရှေ့)ကျေးရွာ၊ သုံးအိမ်ကုန်းကျေး ရွာနှင့် ချောင်းခြားစုကျေးရွာများသို့



သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သီးကုန်း(အရှေ့) ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၂၂၂ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၃၂၅ ဦး၊ သုံးအိမ်ကုန်းကျေးရွာတွင် အိမ် ခြေ ၂၃၇၊ လူဦးရေ ၁၁၈၈ ဦး၊ ချောင်း

ခြားစုကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၁၃၂ နှင့် လူဦးရေ ၆၅၉ ဦး နေထိုင်ကြပြီး ကျေးရွာတိုင်းတွင် အဓိစိုက်ရေတွင်း များ တူးဖော်ထားရှိပြီးဖြစ်သော် လည်း ရေများမှာအင်အားမတည့်မှုများ

ရှိ သုံးရေအတွက်သာ ရေလုံလောက် အောင်ရရှိပြီး သောက်ရေလိုအပ်မှု များ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဧနအောင်(iprd)

ထင်းအစား အခြားလောင်စာသုံး စံပြုကျေးရွာများ တည်ထောင်လျက်ရှိ

မုံရွာ ဧပြီ ၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများကို ထင်းအသုံးပြုရာတွင် သစ်တော သစ်ပင်များကို မှီခိုခြင်းမရှိဘဲ စိုက်ပျိုးရေးစွန့်ပစ် အမှိုက်များ၊ သစ်ရွက်များ အစားထိုးအသုံးပြု သည့် ထင်းအစားထိုး အခြားလောင်စာသုံး စံပြု ကျေးရွာများဖြစ်လာရေးအတွက် မြို့နယ်အပူပိုင်း ဒေသ စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ဘဏ္ဍာနှစ် အလိုက် တည်ထောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။
“စံပြုကျေးရွာ ထူထောင်တဲ့အခါမှာ ကျေးရွာ တွေကို သစ်တော၊ သစ်ပင်တွေက လူတွေကို အကျိုးပြုပုံကို သိရှိပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တွေကို ထိန်းသိမ်းတတ်ဖို့ ထင်းအစားသုံးလောင်စာတွေ

ရရှိနိုင်မယ့်နည်းလမ်းတွေ၊ အသုံးပြုပုံတွေကို အသိ ပညာပေး လောပြောတယ်။ နောက်ပြီး အဲဒီ လောင်စာတွေနဲ့ အသုံးပြုနိုင်မယ့် စွမ်းအားမြှင့် မီးဖိုတွေကို ဌာနက ထောက်ပံ့ပေးတယ်။ အဓိက ကတော့ အပူပိုင်းဒေသမှာနေထိုင်တဲ့ ပြည်သူတွေ သစ်တောသစ်ပင်တွေရဲ့တန်ဖိုးကို သိရှိပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို တန်ဖိုးထားတတ်စေဖို့ အတွက်ပါ”ဟု မုံရွာမြို့နယ် အပူပိုင်းဒေသစီမံခန့် ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှူးက ပြောသည်။
မုံရွာမြို့နယ်အတွင်း ထင်းအစားထိုး အခြား လောင်စာသုံး စံပြုကျေးရွာများအဖြစ် ပန်စီ၊ နီဗွာန် ၀၊ ကြီးအုပ်၊ တောင်ကြား၊ လှည်းဒါး၊ သစ်ညိုပင်၊ တောင်မတော၊ ဝတ္တကန်မြောက်၊ ထနောင်းဝင်း၊ ရွာတုံ(မြောက်)၊ သာယာစုကျေးရွာများကို ဘဏ္ဍာ

နှစ်အလိုက် တည်ထောင်ထားပြီးဖြစ်ကာ ၂၀၁၅- ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အရှေ့ပျံကျေးရွာ၌ တည်ထောင်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင် ကျောက်ခွက်ကျေးရွာ၌ ဆက်လက်တည် ထောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ထင်းအစား အခြားလောင်စာသုံးစံပြုကျေးရွာ များတည်ထောင်ခြင်းကြောင့် ထင်းအဖြစ် အသုံး ပြုရန်၊ သစ်တောသစ်ပင်များကို မှီခိုမှုမရှိဘဲ သစ် တောများမှရရှိသည့် အကိုင်း၊ အခက်များ၊ သစ် ရွက်များ၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများမှ ရရှိသည့် စွန့် ပစ်အမှိုက်များကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် သစ်တော သစ်ပင်များကို ပြုစုပျိုးထောင် ထိန်းသိမ်းနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဖိုးချမ်း(မုံရွာ)



လှိုင်သာယာမြို့နယ် ဗဟိုမဏ္ဍပ်ဆောက်လုပ်နေစဉ်

သင်္ကြန်ကာလ လုံခြုံရေးအတွက် အင်အားအပြည့်ချထားဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်း၌ ယခုနှစ်တွင် ဗဟို မဏ္ဍပ်နှင့် ရခိုင်မဏ္ဍပ်နှစ်ခုသာရှိမည်ဖြစ်၍ လုံခြုံရေးပိုင်းဆိုင်ရာများကို သင်္ကြန်ကာလအတွင်း အင်အားအပြည့်ဖြင့် ချထားဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။
သင်္ကြန်ကာလအတွင်း လုံခြုံရေးဆိုင်ရာများအတွက် လုံခြုံရေးဆပ် ကော်မတီအပါအဝင် စီမံချက်(၁၆)ချက် ချမှတ်ထားပြီး စီမံချက်ကာလကို ဧပြီ ၁၂ ရက် မှ ၁၆ ရက်အထိသတ်မှတ်ကာ လုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ယခုနှစ်သင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် မြန်မာမှု မြန်မာ့ဟန်၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနှစ်သာရများဖြင့် ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန် ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် လူဦးရေ အများဆုံး မြို့နယ်တစ်ခုဖြစ်သည်နှင့်အညီ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း ပြည်သူ များ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ရေကစားနိုင်ရေးအတွက် အရက်နှင့် ဘီယာများ တရား မဝင်ရောင်းချခြင်း၊ မူးယစ်သောက်စားခြင်း၊ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းနှင့် ဆိုင်ကယ်များဖြင့် ရေပက်ခံထွက်ခြင်းတို့ကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမားကာ ယခင်နှစ်များနည်းတူ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ ပြောကြားချက် အရ သိရသည်။
လှိုင်သာယာမြို့နယ်တွင် ၁၃၇၇ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို စည် ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနက စီမံချက်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့နယ်ဗဟိုဆူ ပေးမဏ္ဍပ်ကိုလည်း ဧပြီ ၄ ရက်တွင် စတင်တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။
သန်းထိုက်(လှိုင်သာယာ)

ရာသီဥတုပူ၍ သောက်ရေအိုးများ ရောင်းအားကောင်း

ရေစကြို ဧပြီ ၅
ယခုနှစ်တွင် ယခင်နှစ်များကထက် ရာသီဥတု ပိုပူပြင်းပြီး သောက်သုံး ရေလိုအပ်ချက်လည်း ပိုများလာ သောကြောင့် ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်း သောက်ရေအိုးများ ပို၍ရောင်းအား ကောင်းလာလျက်ရှိကြောင်း ရေအိုး ပြုလုပ်ရောင်းချနေသူများထံမှ သိရ သည်။



“အရင်နှစ်ကထက်ပိုပြီးပူလို့ ဒီနှစ် မှာ သောက်ရေအိုးက တပေါင်းလ ကတည်းက ရောင်းအားကောင်းခဲ့ တယ်။ ဒီလထဲမှာ ပိုပြီးတော့ ရောင်း အားကောင်းနေပါတယ်။ တန်ခူးလ ရောက်ရင် သောက်ရေအိုးအဟောင်း အသစ်လဲကြတာလည်း မြန်မာ့ ဓလေ့ဖြစ်သလို မိဘဘိုးဘွား ဆရာ သမားတွေကို သောက်ရေအိုး ရေစစ် တွေနဲ့ ကန်တော့ကြတဲ့အတွက် ရောင်းအားပိုကောင်းမယ်လို့ ခန့်မှန်း ပါတယ်။ မနှစ်က သောက်ရေအိုး တစ်လုံးကို ၈၀၀၊ ၁၀၀၀ ကျပ်ပဲ ရောင်းခဲ့တာ။ ဒီနှစ်မှာတော့ ၁၀၀၀၊ ၁၅၀၀ ကျပ်အထိ ရောင်းရပါတယ်” ဟု အိုးပြုလုပ်ရောင်းချသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်း ရေအိုးပြုလုပ်ရောင်းချသည့်ရွာများ အများ အပြားရှိသော်လည်း သံပုံ ရွာမှ ပြုလုပ်သော သောက်ရေအိုး များမှာ ပို၍ကောင်းမွန်ပြီး ရေလည်း ပိုအေးသောကြောင့် လူကြိုက်ပိုများ ကြောင်း သိရသည်။
ဖေထွန်းစော်(ရေစကြို)

မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် MPT နဲ့ နွဲယော်



အပိုငွေပြည့်လက်ဆောင် ၁၀၀% အထိ



ပြီလ
(၂) ရက်မှ
(၆) ရက်အတွင်း

အခုချက်ချင်းငွေဖြည့်ပြီးအပိုဆုငွေများများ ရယူလိုက်ပါ

ဧပြီလ (၂)ရက်နေ့မှ (၆)ရက်နေ့အတွင်း ဖုန်းငွေဖြည့်ပြီး ၁၀၀% အထိ အပိုဆုငွေတွေပေးသွားမည့် MPT ၏ Top Up Bonus အစီအစဉ်

ငွေပြည့်ပမာဏ	အပိုဆုငွေ	အပိုဆုငွေ	သတ်မှတ်ချက်များ
၁,၀၀၀ ကျပ်	၁၀ %	၁၀၀ ကျပ်	• ဤအစီအစဉ်သည် MPT အချင်းချင်းဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း၊ Message ပေးပို့ခြင်းနှင့် အင်တာနက်သုံးစွဲမှုတို့အတွက် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
၃,၀၀၀ ကျပ်	၂၀ %	၆၀၀ ကျပ်	
၅,၀၀၀ ကျပ်	၄၀ %	၂,၀၀၀ ကျပ်	• ဧပြီလ (၁၈)ရက်နေ့အထိ အပိုဆုငွေများကို အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
၁၀,၀၀၀ ကျပ်	၁၀၀ %	၁၀,၀၀၀ ကျပ်	• ငွေဖြည့်ကတ်၊ E-Top Up, Bank Top Up, *123* ဖြင့် ငွေဖြည့်ပေးခြင်း၊ လက်ကျန်ငွေလွှဲခြင်းနှင့် Myanmar Mobile Money စသည်တို့ကို အသုံးပြု၍ ဖုန်းငွေဖြည့်ပြီး အပိုဆုငွေကို ရယူနိုင်ပါသည်။
၂၀,၀၀၀ ကျပ်	၁၀၀ %	၂၀,၀၀၀ ကျပ်	
၃၀,၀၀၀ ကျပ်	၁၀၀ %	၃၀,၀၀၀ ကျပ်	

* ၂၀၁၆ ဧပြီလ ၁ရက်နေ့မှစ၍ လက်ရှိနှုန်းထားများတွင် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ၅% ထပ်ဆောင်းကောက်ခံသွားပါမည်။



အစာသကြန်မှာ

facebook

ပိုပိုပြီး သုံးကြစို့

Facebookကို ၁မိနစ်အတွက် ၁ကျပ် ၅၀ပြား နှုန်းဖြင့် အသုံးပြုနိုင်ရန်

FB ဟုရိုက်၍ ၅၀၀ သို့ SMS ပို့ပါ။

စာရင်းသွင်းခမှာ ၁၄၀၀ ကျပ် ဖြစ်ပြီး ၁ မိနစ်အတွက် ၁ ကျပ် ၅၀ ပြားနှုန်းဖြင့် ပုံမှန်ငွေဖြည့်လက်ကျန်မှ ကောက်ခံသွားပါမည်။

Facebook pack ကိုစာရင်းသွင်းပြီး ၁၄ရက်အတွင်းအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

*ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ၅% ပါဝင်ခြင်းမရှိပါ။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

လှုပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်တို့အား ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြု

သတင်း၊ ၈-၆

အစိုးရသစ်၏ တစ်ပတ်အတွင်း သံခင်းတမန်ခင်း

ခင်မောင်ထွေး

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅

NLD အစိုးရသစ်က နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲပြောင်းရယူပြီး တစ်ပတ်အတွင်း မှာပဲ သံခင်းတမန်ခင်းလှုပ်ရှားမှုတွေ စတင်အသက်ဝင်လာပါပြီ။

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်မှုအား ကြိုဆိုရက်ပြုခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရန် အသင့်ရှိကြောင်း မကြာမီက ပြောကြားခဲ့မှုနဲ့အတူ တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝမ်ယီ ဟာ မတ် ၅ ရက် (ယနေ့) မွန်းလွဲပိုင်းမှာ နေပြည်တော်ကို နှစ်ရက်ကြာ

ခရီးစဉ်အဖြစ် ဆိုက်ရောက်လာခဲ့ပါတယ်။

အစိုးရသစ်ရဲ့ သံခင်းတမန်ခင်းကဏ္ဍကို မစ္စတာ ဝမ်ယီက ကနဦး စတင်လိုက်ခြင်းဖြစ်ပြီး အဲဒီနေ့ ညနေပိုင်းမှာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

တစ်ဆက်တည်းမှာပဲ ဧပြီ ၆ ရက်မှာ ကနေဒါနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Stephane Dion ဦးဆောင်တဲ့ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကလည်း စီးပွားရေး မြို့တော် ရန်ကုန်ကို ဦးစွာလာရောက်ပြီး နောက်တစ်နေ့မှာ နိုင်ငံခြားရေး

ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌတို့နဲ့ အစီအစဉ်အတိုင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေပြုလုပ်သွားမှာ ဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။

အလားတူ ဧပြီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းမှာ အီတလီနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးနဲ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီး H.E. Mr. Paola Gentiloni Silveri ဦးဆောင်တဲ့ **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ❖**

ရန်ကုန်စတော့ရှယ်ယာဈေး အနိမ့်ဆုံးသို့ကျဆင်း



သတင်း-မြင့်မောင်စိုး
ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း ရှယ်ယာ များ စတင်ရောင်းချပြီး သီတင်း နှစ်ပတ်မပြည့်မီ ကာလအတွင်း ရှယ်ယာဈေး အနိမ့်ဆုံးကျဆင်းသွား ခဲ့ကြောင်း ဧပြီ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်း က ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ သိရသည်။

“ဒီနေ့မနက် ဈေးဖွင့်တာက တော့ ငွေကျပ် ၃၅၀၀၀ နဲ့ ဈေးဖွင့် တာပါ။ နံနက် ၁၁ နာရီ စတော့ဖွင့် ချိန်မှာတော့ ဈေးက ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ အထိ ပြန်ကျသွားခဲ့ပါ တယ်။ ဝယ်လိုအားနည်းပြီး ရောင်းလို အားများတဲ့အတွက် ဈေးကျဆင်း သွားခဲ့တာပါ။ စတော့ရှယ်ယာရဲ့ သဘောကတော့ ဝယ်လိုအား ရောင်းလိုအားအပေါ်မှာ မူတည်ပြီး တော့ အတက်အကျရှိနိုင်ပါတယ်” ဟု စတော့ဈေးကွက် တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၅ ❖

အမြင့်မားဆုံးဂါရဝတရားကို အထောင်းဆုံးပြထုနိုင်ဖို့ အမြတ်ဆုံးလှူဖွယ်ဝစွည်း

Oramin-G

အဆင့်မြင့်ဂျင်ဆင်အားစေး

ခန္ဓာထန်ခွမ်း စိတ်ရွှင်လန်းဖို့ ‘တော်ရာမင်-ဂျီ’ ကိုထောက်ကြံ့ပါဖို့ ...

MARKETED BY: AA MEDICAL PRODUCTS LTD. TEL.: (01) 249590, 2-3/ 391644-50

Manufactured by: DAEWON PHARM. CO., LTD.

အထူးတို့ တန်ဖိုးလချိန်ဒါမှာ တန်ဖိုးရှိ ... အကောင်းဆုံးလက်ဆောင်